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PARIS. Under ITTF:s årsmöte, AGM, 
avgjordes det att Sverige och Halm-
stad kommer att få arrangera lag-
VM 2018. Ett tämligen unikt beslut 
då det aldrig tidigare allokerats ett 
VM så långt fram i tiden. Tanken 
var initialt att söka mästerskapet 
2016 men i samråd med ITTF:s 
styrelse beslöts det att satsa på 
2018 istället. I potten låg dessutom 
World Cup 2015 så räkna med 
massor av pingis i världsklass i 
Sverige de närmsta åren.

BOLL VAR DÄR IGEN. Boll 
ställer alltid till det för 
Sverige i VM. I Paris stop-
pade han Jens. Jens och 
Matilda Ekholm gick lika 
långt, tredje omgången.

FÄRÖISK TALANG.
Fåren dominerar på 
vackra Färöarna. Och fot-
bollen. Pingisintresset är 
svalare, men där finns en 
talang – Hanus Sörensen.

ASAGUDARNA INSPIRERAR.
I nystartade Lidan är det 
glädje, respekt och kam-
ratskap som gäller. Det 
och en smula inspiration 
från de gamla asagudarna.

CITYKLUBB MED DRAG.
”Att vi ökat så kraftigt 
beror mycket på att vi 
jobbar hårdare än ute 
i landet”, hävdar Max 
Ansbro, Norrtulls SK.

SKÖNT, DRÅPLIGT. Vi kallar 
Bästa 4:an för leendets 
pingisarrangemang med 
alla dråpliga och sköna 
inslag. Och tänk: i år in-
nehöll ett lag trillingar.

ADAM OCH TILDA. Adam 
Blomquist och Tilda Jo-
hansson – se där två vana 
vinnare i USM och JSM. 
Adam tog tre guld bara i 
år, Tilda har åtta totalt.

ESLÖV – DOMINANTEN.
Som tredje klubb någon-
sin sällar sig nu Eslöv till 
de som vunnit dub-
belt – guld på herr- och 
damsidan.

FÖRBUNDSMÖTET.
Petra Sörling tog över 
ordförandeklubban i SBTF 
och dessutom blev hon 
vald till ytterligare fyra år i 
bordtennisens finrum.

VM-fest till
Sverige 2018

	 innehåll	nr	3/2013
Tvillingarna Holmsten på omslaget, från vänster: Elias, Lukas och Isak.



VÄSKA MITO

SKO A-FORCE

RAKZA 9 –FÖR MAXIMAL FART

RAKZA 7 – FÖR MAXIMAL SKRUV

RAKZA 7 Soft – FÖR MAXIMAL KÄNSLA

SUCCÈN FORT- SÄTTER
RAKZA

MÄSTARSTOMMAR!

Ma Lin  
Extra Offensive

Ma Lin  
Carbon

facebook.com/yasakatabletennis
www.yasakatabletennis.com

MA LIN – den ende spelaren  
i världen som vunnit OS-guld  
i herrar singel, dubbel och lag.  
I och med VM i Paris 2013 av-
slutar Ma Lin en enastående 
internationell karriär, som 
startade med seger i Asian 
Cup redan 1996. Redan 
som junior valde Ma Lin att 
spela Yasaka, ett val han 
aldrig ångrat.

Ma Lin har vunnit  
OS-guld med såväl  
Extra Offensive som 
Carbon.

Nya väskor och fodral från Yasaka 
finns i butik under augusti.
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ledare

E
fter tio år som styrelseledamot och sedermera vice ordförande i 
Walter Rönmarks styrelse så förstår jag att en och annan kan fun-
dera på vad den där Petra Sörling kan tillföra som ny ordförande i 
Svenska Bordtennisförbundet? Vilken motivation och vilket driv 

kan finnas efter så lång tid? Jag kan lova er att motivation och driv 
det har jag, men jag kan också lova er att svensk bordtennis är ingen 
enmansshow utan här kommer ni alla in, från såväl föreningar som 
distrikt. 

***
Det är bara tillsammans vi kan göra en skillnad! 
Det är bara tillsammans vi kan flytta fram positionerna och göra 

pingisen synlig igen! 
Det är bara tillsammans vi kan skapa förutsättningar för våra ungdo-

mar som ger oss medaljer igen på stora mästerskap!  
Genomgång av fokusområden, kommittéer samt arbetsgrupper 

pågår. Känner du som läser denna spalt att du skulle vilja engagera 
dig? Vi behöver dig. Kontakta gärna David Gustafsson och anmäl ditt 
intresse. 

***
April/maj är mötesintesiva månader. I år inledde SOK med årsmöte, 

ett årsmöte där vi inom bordtennisen motionerade och fick igenom 
att uttagningsprocessen ska utredas. Bra!

Riksidrottsmötet (RIM) hölls denna gång i Luleå. Mycket hand-
lade om den så kallade 51%-regeln, regeln som garanterar klubben 
röstmajoritet i idrottsbolag. För oss inom bordtennisen är det mer 
en ideologisk och principiellt viktig fråga. Riksidrottsstyrelsen ville 
slopa denna regel, men fick se sig nedröstade med klar marginal 
sedan även fotbollen ändrat inställning i frågan.

***
ITTFs årsmöte hölls i samband med VM i Paris, ett VM där Karls-

son/Karlsson i dubbel visade att här kommer mera, ett VM där Jens 
Lundquist storspelade genom hela turneringen men tyvärr fick vika 
sig i 3e omgången efter god kamp mot en viss Timo Boll och ett VM 
där Matilda Ekholm åter igen visade att hon hör hemma på den här 
nivån genom att gå till tredje omgången i damsingel. Tillbaka till 
AGM, som årsmötet kallas. Först var det dags för SBTF och Halm-
stad att tillsammans presentera sitt ”bid” för 
VM 2016 i konkurrens med Kuala Lumpur Ma-
laysia, och sedan var det dags för undertecknad 
att ställa upp för omval till vice president där 
12 kandidater ”slogs” om åtta platser. Det blev 
en dag med blågula framgångar på alla plan. Jag 
vill på denna plats ta tillfället i akt att tacka alla 
som var med och bidrog till framgången i Paris, 
ett riktigt lagarbete, och ett särskilt tack till 
Jörgen Persson som förtjänstfullt deltog aktivt 
på plats. Jag längtar redan till lag-VM i Halm-
stad 2018 (!). n

DISKUTERA LEDAREN! maila oss på pingis@svenskbordtennis.com

Ett nytt kapitel

PETRA SÖRLING

Officiellt organ för
Svenska Bordtennisförbundet
Box 242 52 104 51 Stockholm

Tel 08-562 781 20 vx

***
• INTERNET:

www.svenskbordtennis.com

***
• ANSVARIG UTGIVARE & REDAKTÖR:

David Gustafsson
08-562 781 21, 0767-77 04 77

***
• REDAKTIONEN:

För att komma i kontakt med redaktionen 
sänd oss ett e-mail på adress:
pingis@svenskbordtennis.com

David Gustafsson,
tel: 08-562 781 21, 0767-77 04 77,

e-post:
david.gustafsson@svenskbordtennis.com

***
• ANNONSER:
Leif Johansson

Tel 035-10 41 55,
e-post: leif@teknikfor.se

***
• TRYCK:

Wikströms Tryckeri i Uppsala
www.wikstroms.se

***
• ANNONSPRISER 2013:

För fullständig mediainformation med
annonsprislista, kontakta Leif Johansson,

tel: 035-10 41 55,
e-post: leif@teknikfor.se

***
• UTGIVNINGSPLAN

Nr Utkommer Manusstopp
Nr 1 Vecka 9 12/2
Nr 2 Vecka 17 10/4
Nr 3 Vecka 26 4/6
Nr 4 Vecka 37 30/8
Nr 5 Vecka 44 18/10
Nr 6 Vecka 52 9/12

***
• PRENUMERATIONSPRIS 2013: 

300 kr/helår (6 nr). Prenumeration görs 
genom insättande av beloppet på postgiro 
433 89-6, ange namn och leveransadress.

Redaktionen för PINGIS påpekar, att 
tidningens artiklar och annan text inte 

nödvändigtvis behöver spegla gemensamma 
uppfattning inom Svenska Bordten-

nisförbundets styrelse eller dess 
kommittéer. Denna tidskrift är

tryckt på ett papper som uppfyller
kriterierna för Svanen-märkning. 
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Underförstått: Jens, ende kvar-
varande svenske herren, hade 
bjudit starkt motstånd.

– Egentligen fick jag matchen 
dit jag ville, jag gjorde det riktigt 
bra, men jag skulle ha fått led-
ningen – som i början på femte. 
Det betyder så mycket mot Boll, 
menade Jens.

Istället ryckte Timo Boll till sig 
en 6–0-ledning, vilket gjorde att 
tysken satte signaturen på den 
fortsatta utvecklingen.

Under några perioder i 
matchen presterade Jens pingis 
av högsta märke. Som när han 
gick från 5–7 i  andra till setseger 
11–9 och vidare till en 4–0-led-
ning i tredje. 

Då var bollträffen mot Boll 
fulländad och Jens vann tio av 
tolv poäng. 

”Hög svårighetsgrad”
Kryddan var hans blixtrande 

raka forehand på setbollen.
– Jens gjorde ett allvarligt 

försök att skaka Timo. Man ska 
veta att svårighetsgraden i spelet 
var hög, sa Ulf ”Tickan” Carlsson 
efteråt.

Förbundskaptenen visste också 

vad Jens kan detaljutveckla för 
att stå emot Boll under en hel 
timme:

– Låsa i kortkort. 
Nu utnyttjade Timo den lilla 

oförmågan hos Jens.
Men Jens lämnade VM-arenan 

med högt huvud. För första 
gången på sju mästerskap nådde 
han tredje omgången efter två 
4–3-vinster. Båda mot sydkorea-
ner.

Först Kim Kyung-Min, 215:e i 
världen, och sen Jung Youngsik, 
47:e i världen.

– En tuff lottning, jag har aldrig 
tidigare mött någon av dem, sa 
Jens.

Mot Kim höll han känslorna i 
styr och vände 2–3 i set till 4–3.

Efter 55 minuters spel hade 
svensken även tyglat Jung.

”Alltid bra klass”
Jens var, givetvis, uppspelt 

efter den segern.
– Fantastiskt att vinna två så 

täta matcher. Möter man en 
korean på ett VM vet man att det 
är bra klass på motståndet.

TEXT FRÅN VM I PARIS SID 6-18: ÖRJAN WESTBERG, FOTO: MANFRED SCHILLINGS

Stopp där, svensk. 
För fjärde gången på fem världsmästerskap var den tysktillverkade 

bommen nerfälld och hindrade vidare blågul framfart. 
Bommen har ett namn. Boll. 
En världsman som knappast är skraj.
Men nog låg det respekt i Timo Bolls ord efter 4–2 mot Jens Lun-

dquist i tredje VM-omgången:
– Jag gjorde kanske tre enkla fel på de fyra första seten. Inte fler.

BOLLSTOPP IGEN
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2005 i Shanghai: Boll-Jörgen Persson 
12–10, 9–11, 11–4, 11–13, 11–5, 11–8.
2007 i Zagreb: Boll-Robert Svensson 
11–9, 7–11, 11–6, 11–6, 9–11, 11–3.
2011 i Rotterdam: Boll-Robert Svensson 
11–9, 11–8, 11–8, 11–6.
2013 i Paris: Boll-Jens Lundquist 11–6, 
9–11, 11–6, 9–11, 11–4, 11–8.

VM-stopp	mot	Boll

Jens gjorde allt för att förhindra
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Jung Youngsik levererade 
många kvalificerade bollar, men 
Jens stod emot och kunde för-
ändra duellerna till egen fördel 
flera gånger.

– Jag hade ordentligt tryck, inte 
minst i skilje.

Där hade han full kontroll: 3–0, 
4–1, 5–2, 6–3, 7–4, 9–5, 10–6, 
10–8 – till förlösande 11–8.

– Jag rörde mig bra och hade 
bra träff på bollen.

Han klarade sydkoreanerna, 
men inte Boll.

Att dottern Ida, 2, fick ett sys-
kon några veckor senare blev en 
minst sagt fullvärdig kompensa-
tion för Jens Lundquist som VM-
debuterade redan som 17-åring i 
Manchester 1997. n
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JENS GICK BAKÅT, men bara vid 
det här tillfället. Lundquist ville 
mycket och gick på offensiven mot 
två sydkoreaner och en tysk, för 
svåre Timo Boll.

Medaljmatcherna i VM
Paris 13-20 maj

HERRSINGEL
Final

Zhang Jike, Kina-Wang Hao, Kina 11–7, 11–8, 
6–11, 14–12, 5–11, 11–7.

Semifinaler
Zhang Jike-Xu Xin, Kina 11–8, 11–2, 11–9, 
12–10, Wang Hao-Ma Long, Kina 11–9, 11–7, 
11–3, 7–11, 12–14, 11–3.

DAMSINGEL
Final

Li Xiaoxia, Kina-Liu Zhiwen, Kina 11–8, 4–11, 
11–7, 12–10, 6–11, 13–11.

Semifinaler
Li Xiaoxia-Ding Ning, Kina 8–11, 11–1, 4–11, 
13–11, 11–6, 11–8, Liu Zhiwen-Zhu Yuling, 
Kina 11–8, 9–11, 11–9, 11–5, 11–8.

HERRDUBBEL
Final

Chen Chien-An/Chuang Chih-Yuan, 
Taiwan-Hao Shuai/Ma Lin, Kina 9–11, 12–10, 
11–6, 13–11, 9–11, 11–8.

Semifinaler
Hao Shuai/Ma Lin-Seiya Kishikawa/Jun 
Mizutani, Japan 11–7, 11–9, 12–10, 14–12, 
Chen Chien-An/Chuang Chih-Yuan-Wang 
Liqin/Zhou Yu, Kina 11–6, 11–6, 9–11, 9–11, 
11–5, 11–8.

DAMDUBBEL
Final

Guo Yue/Li Xiaoxia, Kina-Ding Ning/Liu 
Shiwen, Kina 5–11, 11–5, 11–7, 11–5, 11–7.

Semifinaler
Guo Yue/Li Xiaoxia-Feng Tianwei/Yu Men-
gyu, Singapore 10–12, 11–7, 11–7, 11–4, 9–11, 
11–8, Ding Ning/Liu Shiwen-Chen Meng/
Zhu Yuling, Kina 11–8, 11–6, 5–11, 10–12, 
11–4, 8–11, 11–9.

MIXED DUBBEL
Final

Kim Hyok Bong/Kim Jong, Nordkorea-Lee 
Sang/Park Youngsook, Sydkorea 11–6, 11–8, 
11–3, 6–11, 8–11, 11–7.

Semifinaler
Lee Sang/Park Youngsook-Wang Liqin/Rao 
Jingwen, Kina 11–9, 11–8, 11–4, 8–11, 11–8, 
Kim Hyok Bong/Kim Jong-Cheung Yuk/
Jiang Huajun, Hongkong 11–13, 9–11, 12–14, 
14–12, 11–8, 11–4, 11–7.
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”Tilda”, 63 placeringar före Hu 
på världsrankingen, hade sett så 
mycket mer framför sig.

Kanske blev vetskapen om 
tidigare sifferfakta i de inbördes 
mötena en belastning när hon 
ställde in sig på att få spela en 
åttondelsfinal. För det gick inte 
att ta miste på att hon gjorde det 
efter turkiskan Hus seger över 
vitryskan Viktoria Pavlovitj med 

4–3. Ett önskeresultat eftersom 
”Tilda” aldrig varit i närheten av 
att rubba Pavlovitj.

”Måste visa kvalitet…”
Vad gick fel mot Hu?
– Hon spelar snabbt, därför 

måste jag visa kvalitet i det jag 
gör. Det gjorde jag inte den 
här gången, tyvärr, förklarade 
”Tilda”.

Några enskilda orsaker till det?
– Jag låg lågt med raketen och 

gick inte tillräckligt djupt ner 
med benen.

De tre första seten försvann i en 
enda riktning, turkisk. Däref-
ter kröp Matilda Ekholm allt 
närmare i fjärde: 5–6, 8–7, 8–10, 
11–10, 11–12, 12–13 till 15–13.

Den stora islossningen mot 
kvittering?

ETT STEG FRAMÅT
– HU SÅ FEL DET BLEVV
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MATILDAS BLICK var 
riktad på åttondelen 
innan hon för 
första gången 
förlorade mot 
Melek Hu. 
Då kom 
besvikelsen.

För första gången på sju mästerskap under 2000-talet 
stod en svenska som segrare i de två första omgångarna 
och skrevs in bland de 32 bästa i damsingeln.

Då – oreserverad glädje. 
Kort senare – bara besvikelse.
Matilda Ekholm var mer arg än ett bi efter 

förlusten mot Melek Hu som hon hade slagit 
tre gånger tidigare:

– Jag spelade för dåligt.
Slaget i Paris var plötsligt över.



Allt tydde på det när hon även 
tog femte, 11–7.

Men Melek Hu med få grova 
misstag kom åter in i handlingen 
i sjätte: 6–2, 8–5, 10–5 till 11–6. 
Och turkiskt avancemang till åt-
tondelen.

”Tilda” fortsatte att kritisera sig 
själv och ville bara fly arenan:

– Jag skulle inte ha släppt iväg 
henne så lätt, tyckte hon.

Det var ett styrkebesked
Annars var 30-åringen Matilda 

mycket tillfreds med pingistill-
varon efter att ha besegrat 13 år 
yngre brasilianska OS-spelaren 
Caroline Kumahara i fyra raka: 
11–5, 12–10, 11–9, 11–4. Ett styrke-
besked.

I tredje hade hon turen på sin 
sida, i form av två kantbollar, när 
Kumahara just hämtat upp ett 
underläge.

– Efter ett sånt resultat mot 
henne går det inte att säga annat 
än att det stämde bra.

I Spanish Open i januari fick Li 
Fen, svensk mästarinna i Karls-
krona två månader senare, ge sig 
för samma Kumahara – 8–11 i 
sjunde och avgörande set.

Innan ”Tilda” tog plats på gol-
vet för knådning av något trötta 
lår berättade hon att hon hade 
haft mycket puls inför första 
VM-dagens inledande match mot 
Tian Yuan.

3–11 i första, 4–11 i tredje...inte 
så bra. 

Efter den tveksamma inled-
ningen kom Matilda upp i fulla 
varv.

– Det släppte helt vid 2–2 i set.
Översatt i siffror: 11–5, 11–7, som 

alltså följdes upp med än färre 
skönhetsfel, säg inga alls, mot 
Kumahara. 

Synd att Melek Hu därefter 
skulle grusa svenskförhoppning-
arna. n ÖW

– Visst blev tipsen jag fick en 
sporre, sa ”Fabbe” efter att ha 
hittat rätt rytm.

Trots en svår inledning vann 
han med 4–11, 7–11, 11–8, 11–9, 
7–11, 11–7, 11–7.

Vad hann han då uppfatta från 
den närliggande läktaren?

– Att jag skulle vara tuff och 
variera.

Mest aktiv på läktarplats var 
tränaren Marcus Sjöberg som ett 
flertal gånger återkom med:

– Du är tuffast! Underbart att 
se dig!

– Och jag var verkligen den tuf-
faste i slutet av seten, åtminstone 
i de sista. Då hade jag fått Jakab 
till att börja missa och bli lite 
skakis. Det var han som tvingades 
till att försöka göra poängen. Fast 
i början blev jag utspelad, tyckte 
”Fabbe” som i slutskedet preste-
rade ett spel som påminde om 
det som gav honom SM-guldet 
drygt två månader tidigare.

Efter fyra segrar, varav två i 
gruppspelet, var Karlskronas son 
och blivande rekordaren inne i 
huvudturneringen.

Besviken VM-debutant
Dit kom inte dubbelpartnern 

Hampus Nordberg i sin VM-de-
but. Hampus åkte bort mot Robin 
Devos i samma kvalomgång, den 
andra. 1–4. 

– Devos fick spelet dit han ville, 

servade bra och kunde attackera. 
Men jag spelade upp mig rejält. 
Det grämer mig att jag inte tog 
chansen på upplägget vid 10–9 i 
femte.

I den fasen kunde vi ha satt en 
slant på en vändning.

Nu blev det 10–12 istället för 
11–9.

– Jag är väldigt besviken, mina 
returer var dåliga och jag tog 
många felbeslut, suckade Ham-
pus.

Och hur gick det för Fabian 
Åkerström sen?

Han mötte mästaren själv, 
Zhang Jike, och vann 23 bollar på 
fyra set. Inte mycket att göra åt 
saken. ÖW

Åtta Karlskronabor spelade upp en egen show i Bercys lilla, malplac-
erade, hall. Uppmuntringsropen skallade och bidrog till att Fabian 
Åkerström lyftes fram till seger i knockoutkvalet mot ungraren Janos 
Jakab.
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Karlskronaropen 
sporrade Fabian

FABIAN ÅKERSTRÖM kunde inte 
klaga på stödet i Bercys lilla hall. 
Så småningom stod en blivande 
mästare i vägen för honom.

PINGIS 3/2013 | 9
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– Vi stod inte upp lika bra som 
mot brasilianarna, tyckte Kris-
tian.

Möjligen i första, 10–12 efter 
svensk setboll, och i andra, 11–9 
efter 10–5-ledning.

Därefter bar det utför. 7–11, 3–11, 
3–11.

Det såg så enkelt ut när Chiang 
Hung-Chieh och Huang Sheng-
Sheng letade efter öppningar.

– Den högerhänte Chiang hade 

en fin flipp som vi hade svårt att 
värja oss emot, han byggde upp 
deras spel effektivt och hade 
överhuvudtaget mycket att välja 
på, sa Mattias.

Så fort taiwaneserna flippade 
fick svenskarna problem.

– Vi klarade inte av att hålla bol-
larna korta, förklarade Kristian.

De två Karlsson var överens om 
att de behöver skärpa säkerheten 
i dessa moment och förbättra sitt 
öppna spel.

En reflektion till från Kristian:
– Blir vi starkare som singel-

spelare skulle det visa sig med 
automatik i dubbel också.

Underordnar sig varann
Asiater tycks ha en medfödd för-

måga att underordna sig varann 
och få tempo i dubbelaktionerna. 

Europasilvergrabbarna Karlsson, Kristian och Mattias, hänger med 
i stora världen. Men än en gång underströks att åttondelen är en 
svårpasserad gräns. För femte VM-turneringen i rad slogs Sveriges 
sista dubbelpar ut här. 

Kristian och Mattias var med halvvägs innan taiwaneserna Chiang 
Hung-Chieh/Huang Sheng-Sheng kom igång och vann med 4–1.

Åttondelen svårpasserad
gräns, Karlssons
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REDO, KARLSSONS? Visst, de slog paren från Portugal och Brasilien. Men i åt-tondelen blev Chiang Hung-Chieh/Hu-ang Sheng från Taiwan för svåra.



PINGIS 3/2013 | 11

Det mesta ser så enkelt ut och 
det bara flyter på.

Som i de två slutseten för höger-
hänte Chiang och vänsterhänte 
Huang.

Det var 16 år sen Sverige var 
part i en VM-kvartsfinal.

Då, i Manchester, bar det till och 
med till finalen för klassikerna 
Jörgen Persson och Jan-Ove 
Waldner.

Fyra nationer, samtliga asiatiska, 
hade fler än ett par i åttondelarna 
i Paris. Kina och Japan bidrog 
med tre var, Taiwan och Sydkorea 
med två var.

Karlsson/Karlsson får minnas 
att de mosade brassarna Thiago 
Monteiro och Gustavo Tsuboi. 
Det blev 11–4, 11–3, 11–3 och 12–10 
efter underläge 7–10. Starka pap-
per. 

De inledde VM med 9–11, 11–6, 
13–11, 11–5, 11–4 mot spanjorerna 
Jesus Cantero och Marc Duran.

– Onödigt att det blev så hårt, 
tyckte Kristian efter den match-
en.

Wang Liqin/Zhou Yu…
För Per Gerell/Jens Lundquist 

blev det respass mot Kina i andra 
omgången. I ett set flöt det på bra 
och de svängde 5–7 till 11–9 innan 
Wang Liqin med stöd av Zhou Yu 
tog över helt med 11–5, 11–8, 11–7, 
11–2.

– Synd att vi inte kunde göra ett 
ryck i andra, vi vet att kineserna 
går att rubba om vi är med, sa 
Jens.

5–11 i andra och 8–11 i tredje 
följdes av 7–11 i fjärde.

– Där var vi på väg i kapp, men...

I sista kände sig kineserna 
trygga och vann med 11–2.

– Wang har erfarenhet, det 
känner man vid bordet, betonade 
Jens.

I semin tog det slut för den 
flerfaldige OS- och VM-guldme-
daljören. Wang Liqin/Zhou Yu 
åkte mot Taiwans starkaste par 
och blivande guldmedaljörerna – 
inte Chiang Hung-Chieh/Huang 
Sheng-Sheng utan Chen Chien-
An/Chuang Chih-Yuan.

Sägas ska att det var inte bara 
Karlsson/Karlsson som fick buga 
och gratulera Chiang och Huang. 
Taiwanduon tvingade Hampus 
Nordberg och Fabian Åkerström 
att göra detsamma med ännu 
klarare siffror: 11–6, 11–7, 11–7, 
11–7. n ÖW
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Alla svenskmatcher
i VM Paris 13-20 maj

HERRSINGEL
Sextondelsfinal

Timo Boll, Tyskland-Jens Lundquist 11–6, 9–11, 
11–6, 9–11, 11–4, 11–8.
Omgång 2
Xu Xin, Kina-Pär Gerell 11–5, 11–3, 11–7, 11–7, 
Lundquist-Jung Youngsik, Sydkorea 12–14, 
11–9, 11–5, 2–11, 11–6, 7–11, 11–8.

Omgång 1
Gerell-Lin Ju, Dominikanska Republiken 11–8, 
6–11, 9–11, 11–9, 11–6, 11–13, 11–9 , Kirill Ska-
chkov, Ryssland-Kristian Karlsson 11–13, 7–11, 
11–8, 11–7, 11–8, 11–8, Zhang Jike, Kina-Fabian 
Åkerström 11–5, 11–1, 12–10, 11–7, Lundquist-
Kim Kyung-Min, Sydkorea 11–8, 6–11, 9–11, 
11–9, 11–6, 11–13, 11–9.

Kval, omgång 2
Åkerström-Janos Jakab, Ungern 4–11, 7–11, 
11–8, 11–9, 7–11, 11–7, 11–7, Robin Devos, 
Belgien-Hampus Nordberg 11–8, 11–6, 12–10, 
8–11, 12–10.

Kval, omgång 1
Åkerström-Gencay Menge, Turkiet 8–11, 11–6, 
11–8, 11–2, 11–9, Nordberg-Adem Hmam, 
Tunisien 11–5, 12–10, 8–11, 11–7, 11–9.

Gruppspel (113 grupper)
Nordberg-Ajay Suwal, Nepal, 9–11, 11–6, 11–7, 
7–11, 11–3, 11–4, Nordberg-Rashid Ahmedov, 
Turkmenistan, 11–3, 11–3, 11–4, 11–4.
• Nordberg gruppetta, 2–0 (8–2) i matcher, 
och vidare. 
Åkerström-Rustam Aliyev, Azerbaijan, 11–8, 
11–1, 11–3, 11–8, Åkerström-Mohamed Gueye, 
Senegal, 11–6, 8–11, 12–10, 6–11, 11–9, 11–7.
• Åkerström gruppetta, 2–0 (8–2) i matcher, 
och vidare.

DAMSINGEL
Sextondelsfinal

Melek Hu, Turkiet-Matilda Ekholm 11–8, 11–9, 
11–7, 13–15, 7–11, 11–6.

Omgång 2
Ekholm-Caroline Kumahara, Brasilien 11–5, 
12–10, 11–9, 11–4.

Omgång 1
Ekholm-Tian Yuan, Kroatien 3–11, 14–12, 4–11, 
11–9, 11–5, 11–7.

HERRDUBBEL
Åttondelsfinal

Chiang Hung-Chieh/Huang Sheng, Taiwan-
Sheng-Kristian Karlsson/Mattias Karlsson 
12–10, 9–11, 11–7, 11–3, 11–3.

Omgång 2
Karlsson/Karlsson-Thiago Monteiro/Gus-
tavo Tsuboi, Brasilien 11–4, 11–3, 11–3, 12–10, 
Wang Liqin/Zhou Yu, Kina-Pär Gerell/Jens 
Lundquist 9–11, 11–5, 11–8, 11–7, 11–2.

Omgång 1
Karlsson/Karlsson-Jesus Cantero/Marc 
Duran, Spanien 9–11, 11–6, 13–11, 11–5, 11–4, 
Chiang Hung-Chieh/Huang Sheng-Sheng, 
Taiwan-Hampus Nordberg/Fabian Åker-
ström 11–6, 11–7, 11–7, 11–7, Gerell/Lundquist-
Janos Jakab/Daniel Zwickl, Ungern 3–11, 11–6, 
12–10, 11–7, 11–13, 11–7.

MIXED DUBBEL
Omgång 2

Seon Hyundeok/Seok Hajung, Sydkorea-
Mattias Karlsson/Matilda Ekholm 11–5, 11–1, 
11–13, 9–11, 11–6, 5–11, 11–4.

Omgång 1
Karlsson/Ekholm-Felipe Olivares/Judith 
Morales, Chile 11–6, 11–7, 11–9, 11–4.
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Nordkorea hade väntat i inte 
mindre än 36 år på att få spela en 
huvudroll i VM.

Nationens hjältinna från 1975 
och 1977 heter Pak Yung Sun 
efter finalvinster mot kinesiskan 
Chang Li med 3–1 och 3–0.

1977, två år innan VM gick i 
Nordkoreas huvudstad Pyongy-
ang, blev också Pak Yong Ok mäs-
tarinna i dubbeln tillsammans 
med kinesiskan Yang Ying.

Visst ointresse?
Det Kina som krossade allt 

motstånd i alla fem individuella 
klasserna i Rotterdam 2011 var 
något beskedligare att möta i 
Paris. Frånsett i singel. Efter 
mixeddubbeln spräcktes sviten 
med tio guld 1993-2011 i herrdub-
beln. Här blev det Taiwan genom 
Chen Chien-An och Chuang 
Chih-Yuan.

Det fanns halvelaka tungor 

som gjorde gällande att Kina 
inte hade spetsat sina dubbelpar 
för att ge andra nationer en fair 
guldmöjlighet för att öka intres-
set inför kommande VM i Kina 
och kalla det för revanschens 
mästerskap.

Överdrivet eller inte, Kina har 
inget att bevisa.

En liten spricka i den tjusiga 
pingisskölden står nationen 

säkerligen ut med.
Och i singel, där största presti-

gen finns, markerade Kina sin do-
minans. Samtliga semifinalister i 
såväl herrsingel som damsingel 
representerade Kina. 

178 centimeter långe och 70 
kilo lätte 25-åringen Zhang Jike 
förvaltade väl sitt psykologiska 
övertag mot Wang Hao i herrfi-
nalen. Zhang slog Wang redan i 

Braskande rubriker i Nordkorea? 
Ingen som vet. Men vi inbillar 

oss att det var lovord i mäng-
der bakom murarna över att 
Lyckebybekantingen Kim Hyok 
Bong och Kim Jong skakade om 
pingisvärlden genom sitt VM-
guld i mixeddubbeln 18 maj.

Vad kunde vara mer välregis-
serat än att mäktiga Kina hej-
dades efter elva raka mixedtitlar 
och att den sydliga grannen 
med Lee och Park trycktes dit i 
finalen?

Nordkorea tog ton efter 36 år
NEJ, INTE BARA KINA
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NORDKOREANSK HJÄLTEDUO. Kim Jong och Kim Hyok Bong drog in  bol-
larna och tog landets första VM-guld sen 1977.



VM-finalen 2011 och han gjorde 
det i World Cup-finalen – i Paris 
då också – och i OS i London.

Uthållig Zhang
Zhang Jike var något säkrare 

och uthålligare i flertalet av de 
fantastiska bollväxlingarna i en 
trots allt något ojämn VM-final.

Fjärde setet blev viktigt. Wang 
Hao ledde med 4–0, 7–2, 10–7 
och 11–10, men fick ändå ge sig 
– 12–14. Det innebar 3–1 i set för 
Zhang Jike istället för 2–2.

På sin väg fram till guldet spe-
lade Zhang Jike sju matcher och 
förlorade fem set.

Innan mästaren från Qingdao i 
Shandong ställdes mot Wang Hao 
hade han skickat ut två andra 
kineser med 4–0 – Fan Zhendong 
i tredje omgången och världset-
tan Xu Xin i semifinalen.

Kinas damer har om omöj-

ligt lagt större avstånd till sina 
motståndare än herrarna. Tionde 
singelguldet i rad för damerna, 
sjunde för herrarna. 

Damskifte ännu en gång
För fjärde mästerskapen i rad 

fick vi stava till ett nytt guld-
namn. Efter Guo Yue, Zhang Yi-

ning, Ding Ning följde Li Xiaoxia 
som finalslog Liu Shiwen.

Nya mästarinnan Li sågs i final 
2007, i semifinal 2009 och återi-
gen i final 2011 innan fullträffen 
kom i Paris. Efter att 10–8 blivit 
10–10 i slutsetet ordnade hon 
vinstpoängen, 13–11, på sin tredje 
matchboll.

– Min gåpåaranda var som 
högst i finalen, sa Li Xiaoxia och 
hyllade alla i Kinas trupp.

Inte minst sin coach.
Ingen kan anklaga henne för att 

ha valt en genväg till guldet. Från 
kvarten och framåt utgjordes 
motståndet av kinesiskor. Hon 
släppte bara fem set på dessa fyra 
matcher och totalt sex i turne-
ringen. n ÖW
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DELAD KINESISK GLÄDJE. Zhang Jike försvarade guldet från 2011 och bara minuterna efter Bercyfinalen träffade 
han mamma, pappa och en rad vänner som hade gett honom sitt fulla stöd mot Wang Hao.

NY MÄSTARINNA. Kinesiskan i cen-
trum i Paris hette Li Xiaoxia.

PINGIS 3/2013 | 13
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Dött, tråkigt, hopplöst. 
Så kan det tyckas.
Men 22-årige Albinus använder 

helt andra ord när han pratar om 
pingisen på Färöarna.

– Hanus Sörensen, en elvaåring, 

är den största talangen vi haft på 
Färöarna och här har jag medhåll 
av Peter Niclasen – Färöarnas 
största pingisnamn och mästare 
16 gånger.

Albinus berättar mer om Ha-
nus:

– Hans feeling är väl utvecklad, 
han har bra psyke och har inga 
problem i defensiven. Det som 
talar för honom är att han aldrig 
skriker eller blir upphetsad när 
han spelar, vilket många andra 
gör i den åldern.

Albinus gissar att Sörensen 

Mellan Skottland och Island ligger en ögrupp som har fler får än 
människor – 70 000 mot strax under 50 000.

Skocken fotbollsspelare är mindre. Ändå imponerande stor.
Vi är på Färöarna.
– Världens största fotbollsnation, säger pingisspelaren och frilans-

journalisten Paetur Albinus och syftar på att en åttondel av befolk-
ningen såg fjolårets VM-kval mot Sverige.

Pingisen?
Tio herrar och tre damer deltog i årets färöiska mästerskap.

Bland Färöarnas många får 
finns pingistalangen Hanus
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LUGNT OCH VACKERT. Vid sidan av bilden 
av den storslagna färöiska naturen 
finns ett stort fotbollsintresse. Pingisen 
lever också, men har det svårare.
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behöver fyra-fem år till för att 
utvecklas.

Slut för Niclasen
De tre färöingar som infann sig 

i Paris för VM-spel var trion Pa-
etur Albinus, Hallur Thorsteins-
son och Frodi Jensen. 

Inte Peter Niclasen, 45 år.
– För sju år sen sa Niclasen att 

det fick vara nog med VM och 
EM, säger Albinus

Före gruppspelet gjorde han 
klart var Färöarna står:

– Det vore en stor sensation om 
någon av oss går vidare.

Jensen blev ensam om setvinst 
i de sex matcherna, varav en 
dubbel. Han tog det andra med 
11–7 av Norges Eskil Lindholm. 
Albinus fick nöja sig med en 
singelmatch eftersom kongole-
sen Idowu aldrig visade sig vid 
bordet.

Ett år tidigare i Dortmund blev 
Färöarna 115:e lag i sitt andra lag-
VM, med tre afrikanska länder 
bakom sig. 1985 i Sverige blev 
placeringen 64.

Paetur Albinus har god över-
blick över pingisen på Färöarna.  
Han bor i Hoyvik utanför Tors-
hamn och kombinerar det egna 
spelandet fyra gånger i veckan 
plus en gång någon av helgdagar-
na med att vara huvudtränare – 
för bland andra Hanus Sörensen.

– Själv ställer jag mig tätt intill 
bordet, attackerar aldrig, tar inga 
initiativ utan blockerar nästan 
hela tiden, säger Albinus.

Började hos kompisen
Sina första pingisslag levere-

rade han hemma hos landslags-
kamraten Hallur Thorsteinsson 
när han var elva.

Samtidigt som han spelade 
pingis började han som 15-åring 
skriva på en hemsida och rap-
portera om olika sporter för tid-
ningen Sosialurim som kommer 

ut tre gånger i veckan och har 
flest läsare på Färöarna. 

Han har fortsatt som frilansare 
men har sökt till en lärarutbild-
ning som han hoppas påbörja i 
höst.

– Jag förstår många språk och 
försöker lära mig svenska. Men 
ert språk är så svårt att snacka!

Han lyssnar hellre. Och då före-
trädesvis på Björn Afzelius.

– Jag är mycket intresserad av 
honom och har hans musik på 
datorn, avslöjar Albinus.

Mitt i allt detta ska han fortsätta 
hålla i racketen och försöka slå 
ett slag för pingisen och dess ut-
veckling på de 17 bebodda öarna.

Ny hall på gång
För närvarande finns en enda 

något större hall på Färöarna. 
Den ligger på Suderö med en 
av två fungerande klubbar. Den 
andra klubben har Torshamn 
som adress. 

30-40 personer tävlar under 

en färöisk pingissäsong, före-
trädesvis då i de sex GP-märkta 
arrangemangen.

– Det stora problemet är bristen 
på hallar. En ska uppföras intill 
fotbollsstadion i Torshamn och 
kan vara klar inom två år. Det 
gynnar sporter som bordtennis, 
badminton, tennis, simning, judo 
och fotboll.

Paetur Albinus med tre VM-
starter i singel och ett i lag anar 
en ljusning.

Frågan är bara om han stannar 
på ön och får se hur pingisen 
populariseras.

– Ett av de största diskussions-
ämnena hos oss är hur vi ska 
stoppa utvandringen till Dan-
mark, säger han.

Om fem år får vi göra en av-
stämning och se hur det gick för 
Paetur Albinus. Och, inte minst, 
Hanus Sörensen.

Sägas ska att den i Norge boen-
de svensken Jan Berner stöttade 
de färöiska spelarna i Paris. n ÖW
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PAETUR ALBINUS tar igen sig före VM-matcherna. Nej, det gav honom 
inget set. Han jobbar vidare för att placera Färöarna något synligare på 
pingiskartan.
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Inget var gratis.
– Det kostade 16 000 Euro för 18 

kvadratmeter, för imagens skull 
är det viktigt att vara här, upplyste 
STIGAS Jonas Wilén.

STIGAS monter gick inte att 
passera utan att vi fastnade för 
den ovanför montern placerade 
affischen med tre välkända ki-
nesiska ansikten. Åtminstone ett 
kände de flesta igen omgående, 
tränaren Liu Guoliang. De övriga 
var landslagsspelarna Xu Xin och 
Fan Zhendong.

STIGAS samarbete med Kina 
kan betecknas som gott.

– Allt sedan tidigt nittiotal har vi 
haft Liu på kontrakt, han är lojal, 
betonar Jonas.

STIGA slog sig in på den gigan-
tiska kinesiska marknaden på 
allvar 2010 då tidigare Halmstads-
spelaren Huang Dawei (14 år i 
Sverige) blev general manager för 
företaget i Peking med i dag 30 
anställda.

Under VM var inga spelare till-
gängliga för allmän autografskriv-
ning. Men en av dagarna var kön 

lång när juniorvärldsmästaren 
Fan Shendong, populäre belga-
ren Jean-Michel Saive och några 
franska landslagsspelare fanns 
tillgängliga i STIGA-montern.

– Där stod ett led med mellan 
150 och 200 för att få sina auto-

grafer. Fansen är mer hängivna 
här än i Sverige, det är åt fot-
bollshållet till, tycker Jonas och 
nämner en rörande minut.

Det var när Marie Migout, den 
15-årig fransyskan, skrev.

– Autografsamlaren grät och 
grät, så lycklig var hon över att få 
Migouts namn.

Kostnad: 300 000
På ett annat plan hittade vi 

Tomas Berner i Yasakamontern 
på 20 kvadrameter. Till Paris hade 
han sällskap av fru Susanne och 
Bengt Gunnarsson. Dessutom 
hjälpte sex fransmän till med 
försäljningen.

– Söndagen är bästa dagen för 
oss. Då brukar det vara mycket 
folk i farten.

Yasakaspelaren Ma Lin besökte 
montern efter lunchtid en av da-

Match efter match i en ständig 
ström och full kommers i gån-
garna utanför stora hallen. Ett 
VM i bordtennis är mycker mer 
än seten till elva.

STIGA, Svenska Bordtennis-
förbundets huvudsponsor till 
och med 2020, och Yasaka med 
Tranås som Europabas var två 
av de tio företag som hade ytor 
i Bercy.

VM är matcher, matcher, matcher 
och kampen att sälja och synas

YASAKA. Tomas Berner, även vd 
på WoodHouse i Tranås, fick en 
stund över för att prata med det 
japanska företagets huvudägare 
Takashi Yaoita.

BUTTERFLY. Här stannade många VM-besökare till, lockade av bland 
andra det lilla pingisbordet.
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garna och skrev autografer under 
dryga halvtimmen.

– Vi går inte plus, men det ger 
så många andra positiva saker att 
vara här – åtminstone hoppas vi 
på det. Kostnaden för oss ligger på 
300 000 kronor inklusive resorna, 
säger Tomas, vd för WoodHouse 
som haft Yasakaagenturen i Eu-
ropa sen 1993.

Och vem stod bakom disken 
samtalandes med Tomas och 
överlämnade sitt visitkort till oss 
om inte huvudägaren Takashi 
Yaoita.

Hans far Hiroshi grundade 
Yasaka 1947.

Hiroshi Yaoita var även tränare 
och coachade ikonen Ichiro Ogi-
mura.

Därefter gick vi förbi Butterfly 
som verkade ha flest nyfikna 
pingisvänner.

Till Eskilstuna igen?
Åter hos STIGA en trappa ner 

undrade vi om kineserna gör som 
2011 efter SOC, åker till Eskil-

stuna och tränar.
– Vi ska göra vad vi kan för att 

få dem till oss igen. Det som talar 
emot är tävlingsprogrammet med 
Tyska och Polska före SOC. De 
kanske vill åka hem direkt efter 
det, säger Jonas.

Nyköpingsgrabben Jonas Wilén 
har 22 år bakom sig i Eskilstuna 
och 19 i STIGA, han vet vad goda 
kontakter betyder.

Och det kan han och företaget 
sägas ha med kineserna.

– De blir mer och mer öppna i 
umgänget.

Jonas ger en snabbbild av Liu 
Guoliang som står stark i gruppen.

– Han finns alltid där för att 
diskutera. Ibland kan han sitta 
i timmar med spelarna efter en 
tävlingsdag.

På fredagen, med fyra VM-dagar 
kvar, ökade trycket i försäljningen 
och Jonas Wilén kunde göra en 
summering något senare:

– Försäljningen var tillfredsstäl-
lande.

När så VM var över måndagen 
20 maj skulle montern ner och 
alla prylar transporteras tillbaka 
till Sverige. n ÖRJAN WESTBERG

Personen bakom det tyska företa-
get som tagit patentet sitter själv 
i ITTF:s materialkommitté. Så ni 
förstår att det var lite tissel och 
tassel i Bercyhallen. 

Förslag finns att det interna-
tionella förbundet köper loss 
patentet.

Under VM tog de 42 fabrikant-
företagen beslutet att inte sälja en 
enda boll förrän hela frågan lösts. 

– Det innebär också att tillverk-
ningen fördröjs i Kina, säger Berner.

Den gamle förbundskaptenen 
har god insyn i spelet i den inre 
kretsen. 

Ett annat ämne som inte är helt 
fläckfritt är bostringen.

Berner tycker att ITTF fortfarande 
famlar och en spelare i världseliten 
som varit djupt upprörd över att 
det varit möjligt att bostra utan 
upptäckt är japanen Jun Mizutani. 

– Alla andra fuskar, sa han efter 
OS i London.

I sin besvikelse höll han uppe 

med pingisen under några måna-
der.

Japan har nu lagt fram ett förslag 
om att racketgummit ska testas 
med hjälp av en studsande stål-
kula, allt för att få bort de ständiga 
misstankarna mot att vissa spelare 
skaffar sig fördelar.

– Det är ingen som pratar om 
hälsoproblemen längre, påpekar 
Berner.

De tyngsta företrädarna i ITTF vill 
ha ner farten i spelet för att, för-
hoppningsvis, få ett för åskådarna 
mer attraktivt spel.

När kan plastbollen då sättas i 
spel?

– Det finns en chans att den 
kommer under andra halvåret 
2014, förutsatt att patentfrågan är 
löst, siar Tomas Berner. n ÖW

Det dröjer innan plastbollen hamnar på bordet trots att flertalet 
pingisföretag redan ligger i startgroparna.

– De vågar inte börja sälja den därför att ett tyskt företag har 
patentet, upplyser Tomas Berner, vd på WoodHouse AB och agent 
för Yasaka.

STIGA. SBTF:s huvudsponsor profi-
lerade sig i Bercyhallen genom den 
dominerande bilden på kineserna 
Liu Guoliang, Fan Zhendong och 
Xu Hui. I förgrunden ses den för 
Stigaspelarna produktansvarige 
Jonas Wilén.

Plastbollen här först om ett år?

FO
TO

: Ö
RJ

AN
 W

ES
TB

ER
G

V
M

	i	P
aris	13

-20
	m

aj	20
13

|  VM I PARIS  |  pingis  |

PINGIS 3/2013 | 17



Pingisen rasar i konkurrensen och 
ligger långt ner på listan över de 
sporter som halvt desperat tävlar 
om gunsten. Det vågar en med 
stor erfarenhet från en lång rad 
sporter, stora som små, påstå. Till 
och med hövdingen själv, Adham 
Sharara, sägs ha uttryckt farhågor 
över vikande publiksiffror. 

Jag är inte förvånad.
Pingisens stora problem är från-

varon av närhet. Numera kan du 
bara med största svårighet följa de 
mest intressanta matcherna i de 
jättelika huvudarenorna. Avståndet 
känns oändligt. Det blir inte lättare 
av att det står en rörlig TV-kamera 
på golvet intill enda finalbordet och 
blockerar möjligheterna att från 
alla vinklar täcka in båda spelarna 
i synfältet.

Jag kan inte komma på att jag 
sett en sån respektlöshet i någon 
annan idrott. Räknas inte den hän-
givna skara människor som är där?

Stopp, stopp, stopp
Flytta på dig då, säger någon. 
Som journalist är du hänvisad 

till pressläktaren och har fått allt 
svårare att smyga in på andra 
platser. I Paris var det stopp, stopp, 
stopp trots att lediga platser fanns 
överallt. Det gick inte att följa 
matcherna på det sätt du önskade.

Det viktigaste tycks vara att nice 
to see you-folket har många siffror 

på sina badgar och kan ta sig fram.
Därmed är det sagt: 
För den skrivande pressen som 

ska bevaka evenemanget åt andra 
finns ringa förståelse, vi utgör ett 
nödvändigt ont.

Om ni händelsevis var på plats i 
Bercyhallen kanske ni fångades av 
sista dagarnas prakt.

Låt er inte luras.
Bakom kulisserna avslöjades 

brister som gör att ITTF bör överge 
tanken på att VM ska vara till för 
alla nationer med allt vad det inne-
bär av accelererande kostnader.

På minuslistan
Här ett urval av negativa Paris-

inslag:
• Bordsnumren i huvudhallen gick 

knappt att urskilja;
• Tidsprogrammet var snävt satt 

och hölls inte;
• Coacher och spelare hade svårt 

att hitta till Bercys lilla hall bero-
ende på att det inte fanns skyltar 
som ledde oss dit, bara obetydliga 
hänvisningar som drunknade bland 
all annan rörig information på väg-
garna här och där;

• I lilla hallen var det ofta överfullt 
av tittare och bordsnumren svåra 
att urskilja. Arrangörerna av Ur-
nanträffen skulle ha skämts om de 
inte haft en bättre lösning;

• Till INSEP och den tredje hallen 
tog det 20 minuter med buss. 

Cirkusen var stor. Fullt logiskt klev 
passagerarna på den första av de 
bussar som stod parkerade utanför 
Bercy och gång efter gång slutade 
det med att vi tvingades lämna 
bussen – det var en annan som 
gällde. Till slut kom en liten skylt, 
illa handskriven, upp på bussrutan 
så att det blev lättare att hitta rätt;

• Avståndet och de knappt 
tilltagna tidsskillnaderna gjorde att 
flera spelare inte hann förflytta sig 
mellan hallarna;

• Inne i INSEP-hallen gick det 
inte att följa alla matcher från den 
läktare som fanns. Domarna satt 
givetvis med ryggarna åt publiken 
och täckte de enda räkneverken i 
hagarna;

• Uppkopplingsmöjligheterna 
för en person med vilja att serva 
intresserade därhemma fanns inte 
i någon av hallarna. Enda chansen 
var att gå in i presscentret där, tack 
för det, vänligheten var stor.

Även ”Tickan” ryter
Efter VM i Rotterdam där journa-

listerna var placerade så att de inte 
såg någonting av finalerna, EM i 
Gdansk och VM i Paris kan jag inte 
annat än sucka.

Jag tillhör media, Ulf ”Tickan” 
Carlsson tillhör tränarstaben med 
ansvar för många spelare – se hans 
VM-rapport på SBTF:s hemsida. 
Jag och ”Tickan” har olika utgångs-
punkter och olika krav i detaljer 
för att kunna få ut det bästa av 
våra roller. Men vår irritation är 
uppenbarligen densamma över 
nutidens mästerskap och frånvaron 
av känslighet hos dem som borde 
ha överblicken och se vad som inte 
fungerar.

Dags att fundera på B-VM och 
C-VM så att det blir drägligare för 
alla.

Bredden kan inte längre få ned-
gradera eliten och kvaliteten. n

 ÖRJAN WESTBERG

TV, TV, TV, TV, TV, TV, TV, TV, TV, TV, TV, TV… är det uteslutande 
det som gäller vid ett VM i pingis?

25 timmars sändning från VM på Eurosport – tillfredställande, 
absolut. Flirten med de asiatiska nationerna torde också få positivt 
gensvar med tanke på de stora belopp Kina och Japan investerar för 
att kunna sända mästerskapen.

Men i övrigt?

VM-KAOS
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BUILDING WORLD CHAMPIONS SINCE 1944

STABILITET 
OCH KOMFORT 
KOMBINERAT
Nya ProSwedes design ger dig det perfekta 
greppet både i djupled och sidled. Tack vare den 
höga yttersulan får dina fötter extra stöd även 
vid de mest påfrestande rörelserna, utan att offra 
vare sig känsla eller flexibilitet. Det luftgenom-
släppande materialet ger dig en skön komfort 
och släpper ut fukten. Varför välja antingen 
stabilitet eller komfort när du kan få både och i 
den nya STIGA ProSwede?
TILLGäNGLIGA STORLEkAR: 36-47

fACEBOOk.COM/STIGATABLETENNISSTIGATABLETENNIS.COM



Lidan BTK har sitt ursprung i att 
Anders Ersson, pingisprofil från 
Lidköping, tyckte att det saknades 
något i den bordtennisklubb han 
verkade i. Det blev startskottet för 
Lidan som bildades hösten 2012. 
Tillsammans med Erik Bergman 
bestämde sig Anders för att bilda 
en förening. Med en brinnande 
entusiasm tog de sig an uppgiften 
att starta upp en helt ny förening 
på orten.

– Jag upplevde att det saknades 
både struktur och engagemang 
där jag befann mig tidigare och 
bestämde mig för att starta igång 
något eget. Jag fick med mig Erik 
på idén och vi lyckades få igång 
verksamheten på hösten 2012. 
Vi jobbade hårt med att besöka 
skolor och starta tidigt igång en 
pingisskola.

Resultatet blev väldigt lyckad 
och tog sedan avstamp därifrån. 
Några spelare fick vi också med 
oss från en annan klubb på orten, 
berättar Anders Ersson.

Utstakade målsättningar
Idag har Lidan BTK cirka 40-50 

spelare som tränar regelbundet. 
Fortfarande är Anders Ersson och 
Erik Bergman de två drivande 
eldsjälarna bakom föreningen.

– Vår målsättning är att alla skall 
kunna uppnå sina mål med hjälp 
av klubben och dess instruktörer 

och bli så bra att man inte behöver 
flytta på sig alltför tidigt, menar 
Anders.

Vad som är intressant med 
Lidan BTK är att trots klubbens 
storlek och ringa ålder så finns det 
tydligt utstakade mål och visioner. 
Dessutom finns även måldoku-
ment för varje grupp i föreningen. 
På hemsidan går det att hitta vad 
som förväntas av både spelare och 
ledare. Mycket av tonvikten läggs 
på att utveckla fysik och motorik 
och koordination, vilket har sin 
förklaring.

– Min bakgrund med en fil.kand. 
examen i hälsa och pedagogik 
samt ett förflutet inom body-

building och styrketräning har 
legat till grund för vår metodik. I 
många idrotter är rena styrketrä-
ningsövningar idag helt inte-
grerade i den fysiska träningen 
och det läggs också mycket vikt 
vid motoriken och det försöker 
vi eftersträva i Lidan även om 
självfallet pingisgrunderna är 
och förblir nummer ett. Att bygga 
från grunden är en mycket viktigt 
faktor hos oss. Förutom målmed-
vetenhet i en verksamhet, är vi 
övertygad om att en förenings 
framgångsfaktorer, bygger på  tre 
enkla begrepp glädje, respekt och 
kamratskap.

Vidare tycker jag att vår verk-
samhet gör lite av en samhälls-
tjänst eftersom vi aktivt förmedlar 
hälsofrämjande aktiviteter och 
social fostran, avslutar Anders.

Asagudarna inspirerar
– I föreningens begynnelse 

funderade jag en hel del på vad 
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TEXT & FOTO: THOMAS BUZA

Träningsgruppnamn som hänvisar till våra gamla asagudar, tonvikt 
på motorik, koordination och fysisk förmåga. I Lidköpingsklubben 
Lidan BTK är det struktur och engagemang som råder.

ORDNING OCH
REDA I NYA LIDAN

ENTUSIASTER. Anders Ersson i mit-
ten, flankerad av Erik Bergman till 
vänster och Ulf ”Tickan” Carlsson 
till höger. Anders och Erik är de 
drivande krafterna bakom Lidan 
och har på kort tid lyckats får bra 
fart på sin förening.
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bordtennissporten i nuläget 
sänder för signaler. Jag ville bygga 
upp en image kring sporten att 
den faktiskt utstrålar enorm kraft 
och energi, samt krydda med lite 
mystik och det var så namnen 
Thor, Oden och Balder kom in i 
leken. Pingis är kanske inte den 
sporten som först och främst för-
knippas med ordet ”macho” så jag 
vill gärna förändra och förmedla 
en mer rättvis bild, för att sporten 
skall uppfattas som lite coolare, 
funderar Anders.

Många järn i elden
Anders Ersson är en mycket 

engagerad person som har 
många järn i elden. I mars månad 
bjöd han in förbundskapten Ulf 
”Tickan” Carlsson som föredrags-
hållare där också Pingis hade för-
månen att vara på plats. ”Tickan” 
höll ett inspirerande föredrag 
och berättade om hur landslaget 
tränar, sin egen karriär med anek-

doter från när han vann SOC 1980, 
dubbel-VM 1985 tillsammans med 
Mikael Appelgren och även den 
fantastiska lagtriumfen då Sverige 
besegrade Kina år 2000 i Kuala 
Lumpur, Malaysia. Alla som var 
på plats fick dessutom möjlighe-
ten att utmana ”Tickan” som trots 
att ansiktsfärgen skvallrade om 
en hög ansträngningsnivå gick 
segrande ur alla matcher.

– Det var fantastiskt roligt att vi 
fick dit ”Tickan” som gjorde en 
kanoninsats, oerhört inspirerande 
och värdefullt för de som var där. 
Enda smolket i bägaren var väl 
att så få tog chansen att komma, 
säger Anders med en tydlig känga 
till klubbarna i Västergötland som 
var de som erhöll inbjudan.

– Vi kommer också framöver 
att arrangera ett ”kickoff-läger” 
i augusti månad som vi hoppas 
mycket på. Alexander Franzén 
kommer att vara gästtränare, mer 
information finns på vår hemsida.

Sociala medier gav Maltaresa
Till sommaren kommer dessut-

om ett antal spelare och instruk-
törer att resa till Malta för ett 
träningsläger och bakgrunden till 
det är onekligen lite spännande.

– Vi har en yngre kille i klubben 
som heter Michael Corsini som 
verkligen brinner för pingisen. 
Han är ute mycket på sociala 
medier, facebook, twitter med 
flera och lägger till de flesta som 
har med pingis att göra som vän/
kontakt. Av någon anledning fick 
han kontakt med Joseph Borg 
Cardona en välkänd pingisprofil 
från Malta.

Vi fick sedermera ett mail till 
klubben där vi fick förfrågan att 
deltaga vid ett träningsläger på 
ön. Vi fortsatte med kontakten 
via mail och sociala medier och 
även om det hela lät intressant så 
ville jag kolla upp deras verksam-
het lite mer noggrant på nätet 
och stötte då på Aerobictable-
tennis (se artikel på nästa sida). 
Det lät superintressant då det i 
första hand vänder sig till att få 
fler tjejer att upptäcka vår sport 
och min personliga åsikt är att 
vi som sport inte har råd att inte 
prova alla idéer. Det har intro-
ducerats på Malta med mycket 
goda resultat så när vi nu reser till 
Malta så skall vi testa på och se 
om det är något vi kan ta med oss 
hem, avslutar Anders Ersson som 
tack vare ett stort engagemang på 
kort tid lyckats få rejäl snurr på 
verksamheten i Lidan.

Kanske har han tagit hjälp av de 
gamla asagudarnas krafter. n

LIDANGÄNGET OCH TICKAN. Ulf 
”Tickan” Carlsson fick slita hårt 
för att stå emot utmanarna från 
Lidan men redde trots det ut de 
flesta situationerna.
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Som många andra involverade 
inom bordtennisen funderade 
Steve Rowe, coach i staden 
Wigan i nordvästra England, 
över hur fler tjejer skulle kunna 
engageras till vår sport. Han bör-
jade titta på vad tjejer i allmänhet 
utövar för träningsformer och 
det visade sig att många gillade 
aerobics och gärna också med 
tillhörande musik samt att det 
utövades i grupp.

Resultatet blev Aerobic Table 
Tennis, ett sätt att hålla sig i form 
och samtidigt lära sig bordten-
nis. Alla rörelser och övningar är 

bordtennisspecifika och sker till 
musik. 

Fem tusen tjejer
Programmet som Steve Rowe 

skapade för två år sedan har ska-
pat har nu rönt rejäl framgång.

– När projektet startades hade 
jag cirka 15 tjejer som deltog vid 
första träningstillfället. Idag har 
över fem tusen provat på Aerobic 
Table Tennis vilket jag tycker är 
helt otroligt, berättar Steve Rowe.

Steve Rowe satsar på att kunna 
lansera aerobictabletennis över 
hela världen. Projektet kommer 

inom kort att lanseras i hela Stor-
britannien och i september är det 
dags för Bombay i Indien. 

Planerar besöka Sverige
En ny instruktions-DVD kom-

mer snart att vara tillgänglig 
vilket enligt Steve Rowe kommer 
att göra det möjligt för skolor, 
colleges och bordtennisklubbar 
över hela världen att köra Aero-
bic Table Tennis. Som instruktör 
har den rumänska landslagsspe-
laren Iulia Necula verkat.

Steve Rowe planerar också att 
besöka Sverige och om du vill 
veta mer om projektet besök 
hemsidan www.aerobictable-
tennis.com där det går att hitta 
ett flertal youtubelänkar samt 
kontaktuppgifter. n� T BUZA

Att få fler tjejer att spela pingis är en nöt som visat sig svår att 
knäcka för de flesta ledare och coacher världen över. Britten Steve 
Rowe har via sitt lite originella grepp kanske inte löst problemet helt 
men i alla fall kommit en bra bit på väg.

Ny träningsform för att få fler tjejer till pingisen
AEROBIC TABLE TENNIS

|  internationellt  |  FLER TJEJER MED NYA TRÄNINGSFORMEN AEROBIC TABLE TENNIS  |

SUCCÉKONCEPT. Britten Steve Rowe (blå tröja och racket i vän-
ster hand) har rönt stora framgångar med Aerobic Table Ten-
nis, som här på Malta, där projektet blivit oerhört populärt.
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Välkomna till Stonecastle Open 12-13 oktober 2013
- en internationell AK1-tävling.

Lördag: P/F8, P10, F10, P13, F13, P15, F15, 

Söndag: P9, F9, P12, F12, P14, F14, 

Tävlingen arrangeras av Borgstena IF i nybyggda Borgstena Allhall

Anmälan till:

Daniel Svensson

0703-229020

stonecastle@borgstena.nu

För mer information gå in på www.borgstena.nu
Poolspel i alla klasser utom H3/D3.

5,

,

Pris-
pengar i

elit- & junior-
klasser

HJ17, DJ17, H2, D2, H3, D3  

HJ20, DJ20, HE, DE
 

Tävlingen är en BK2-tävling som spelas
i Sporthushallen och Umeå BT-Center i Umeå

För mer info besök Umeå BTK.s hemsida:
www2.idrottonline.se/UmeaBTK-Bordtennis/

Anmälan till umeabtk@gmail.com senast 12/9

Välkommen till Umeå BTC Masters
den 28-29 September 2013
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Välkommen till Halmstad Masters 2013
31 augusti – 1 september, Halmstad Arena
Internationell A-tävling med KE-status.
Information och anmälan: www.halmstadmasters.se
Anmälan senast 12:e augusti
Upplysningar: Lars Holmqvist, tel 0708-34 75 44
Välkomna!

Halmstad Masters 2013

Yasaka UGP

F12/P12 & F14/P14

Höstpoolen
12-13 okt/CK3

Ladyloopen
13 okt/AK1

Lördag: P9, P10, P12, P14, P15, HJ17, HJ20, HSÖ, HS4, HS7, H35, H50
(poolspel i alla klasser utom HJ17 och HJ20) 
Söndag: F9, F10, F12, F14, F15, DJ17, DJ20, DÖ, D5, HS3, HS6, H40, H60 
(poolspel i alla klasser utom  HS3, HS6, F10, F14 och DJ17 ) | Prispengar: 1000 kr till vinnaren i HÖ och DÖ
Startbegränsningar Höstpoolen: 1 klass/pass | Startbegränsningar Ladyloopen: 1 klass/pass
Tävlingsledare: Kjell Jonsson | Anmälan: Kjell Jonsson, 0302-406 65, 070-780 50 24
Ängsvägen 2, 443 42 Gråbo, e-post: 40665@grabo.org | Sista anmälningsdag: 15 september
Inbjudan och anmälan finns på klubbens hemsida www.lekstorp.se
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Norrtulls SK är en förening 
med gamla anor men med lite 
ungdomlig touch. Föreningen 
bildades 1926 och består av fyra 
sektioner, fotboll (som är störst), 
bandy, innebandy och bordtennis. 
Bordtennissektionen har under 
de senaste vuxit ordentligt och 
följer flera andra pingisklubbar i 

Stockholms linje –  vilket innebär 
att de ökar sina licensiserade 
spelare fort och mycket. 

– Vi har idag cirka 235 ungdo-
mar som tränar och A-, B-, C- och 
D-lag på seniorsidan som spelar 
i det nationella seriesystemet så 
totalt runt 275 medlemmar, berät-
tar Max Ansbro.

Så har det inte alltid varit. 
Tidigare var inriktningen mer 
seniorinriktad och utan att egent-
ligen ha någon större verksamhet 
hade klubben ett lag som lyckats 
”krångla” sig upp i Superettan.

– När vi sedan åkte ända ner 
från Superettan till divison två 
var vi ett par stycken som satte 
oss ner och bestämde oss för att 
göra det här ”på riktigt”, säger 
Max.

Skyltfönstret viktigt
På riktigt innebar att devisen 

”pingis för alla” blev verklighet 
och fokus lades även på att få 
igång en bra ungdomsverksam-
het. Idag vill klubben kunna 
erbjuda pingis såväl för den som 
vill träna en gång i veckan för att 
det är roligt som riktigt bra trä-
ning för de ungdomar som vill bli 
bra och tränar fyra-fem gånger i 
veckan.

Som alla föreningar med ambi-

I fyra olika hallar i Vasastaden huserar Norrtulls SK som på kort tid 
vuxit rejält.

– Numera är det många som faktiskt titulerar oss storklubb vilket 
jag tycker är jätteroligt, säger Max Ansbro, ordförande i Norrtulls 
SK:s pingissektion.

Hårt arbete är melodin för cityklubben
NORRTULLS SK
NORRTULLS ”COMING MEN”. Övre raden från vänster: Lucas, Jacob och Ture. Nedre raden från vänster: Oskar, 
Jonatan, Bob, Ludvig och Edward.

TEXT & FOTO: THOMAS BUZA
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tion att kombinera elit och bredd 
får Norrtull kämpa hårt för att få 
ekonomin att gå ihop. Ungdom 
och elit slåss ofta om samma 
resurser. Max Ansbro menar dock 
att ett skyltfönster är av yttersta 
vikt.

– Ju bättre ungdomar vi får de-
sto mer resurser kräver de i form 
av bättre tränare, mer träningsti-
der och de behöver också komma 
ut och tävla på större tävlingar 
vilket innebär högre kostnader i 
form av längre resor och ökade 
startavgifter. För att få ihop dessa 
resurser krävs ett bra a-lag som 
attraherar sponsorer. Vi hade ex-
empelvis aldrig haft så bra villkor 
som vi har med vår materialspon-
sor om vi inte haft det, det är jag 
helt övertygad om. Även om det 
är oerhört roligt att vi är bra på 
både ungdoms- och elitsidan så 
innebär det också mycket jobb 
och är extremt svårt.

Skolorna viktiga
Idag håller föreningen till i 

fyra (!) olika hallar och basen 
är Stockholms innerstad. Nästa 
säsong planerar Norrtull även 
att utvidga sin verksamhet till 
Kungsholmen.

Ett flertal stockholmsklubbar 
har lyckats väldigt väl med rekry-
tering i skolorna och Norrtull är 
en av dem. Från förra årets cirka 
130 ungdomar har antalet ökat 
med 100 till cirka 230 på bara 
ett år. Det förklarar Max Ansbro 
med hårt arbete ute i skolorna.

– För vår del är det även en 
lokalfråga, vi kan inte ta in hur 
många som helst. Kvaliteten 
måste hållas annars straffas vi 
direkt. Det är också en av anled-
ningarna till att Stockholm lyckas 
så bra när det gäller antalet 
licenser, vi jobbar helt enkelt 
hårdare än i många andra delar 
av landet. Konkurrensen här är 
stenhård och erbjuder vi inte bra 

träning så försvinner ungdo-
marna till andra idrotter. Det är 
fler föreningar som förstått den 
ekvationen, både Spårvägen, 
Ängby och Stocksund har lyckats 
bra. Spårvägen kör idrottslyftet i 
skolorna och i direkt anslutning 
till skoldagen vilket visat sig vara 
en mycket bra idé då de på så sätt 
kan anställa folk på heltid. För 
mig är det lite förvånande att inte 
fler lyckas bättre ute i Sverige 
då det egentligen inte är någon 
skillnad, vi jobbar också lokalt 
här i Stockholm. Vi har samma 
problem som många andra för-
eningar och kan exempelvis inte 
plocka folk från Akalla eller lik-
nande, säger Max med passning 
till de som menar att Stockholm 
har så många fler ungdomar att 
”ta av”.

Att Norrtull (och andra nämnda 
stockholmsklubbar) lyckats bra 
med sin rekrytering menar Max 

Ansbro är helt tack vare egna 
insatser.

– Vi har inte fått något direkt 
stöd utifrån utan det är helt i egen 
regi vi lyckats. Det skulle vara 
bra om både distriktsförbund 
och SBTF kunde arbeta för att 
hitta verksamhetsansvariga för 
distrikten och klubbarna. Vi är 
många klubbar som behöver bli 
mer professionella och att erhålla 
stöd för att kunna behålla våra 
spelare skulle därför vara väldigt 
värdefullt.

Slukar allt
Att driva både elitverksam-

het och ungdomsverksamhet på 
Norrtulls nivå är både tidsmäs-
sigt och pengamässigt kostsamt. 
Få, om ens någon sponsor satsar 
rena pengar i Norrtull. Och även 
om klubben har många yngre 
personer på ledande positioner 

Forts. på sid 26 

HÅRT ARBETE BAKOM FRAMGÅNG. Norrtull har efter hårt arbete med re-
krytering en stor ungdomsverksamhet. På bilden Jonatan McDonald, en 
av Sveriges bästa i sin ålderskategori under överseende av Max Ansbro.
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Varför ett läger bara för tjejer?
– Orsaken till att jag valt att 

starta tjejläger är att det inte 
finns läger för de som inte är 
uttagna till riksläger och andra 
satsningar. Det är viktigt att visa 
för dem att det finns läger för alla 
oavsett kapacitet. 

På de flesta läger av den här 
typen är det just nu väldigt liten 
procent tjejer som deltar. En or-
sak till det är troligtvis att de vet 
att majoriteten av deltagarna på 
lägret kommer vara killar vilket 
innebär att de inte kommer att få 
träna med så många andra tjejer 
utan mest med killar. En annan 
orsak kan vara att en del klubbar 
är snåla med att pusha tjejerna 
till att delta i träningsläger och 
tävlingar. Det är jätteviktigt att 
ge dem mer uppmärksamhet, 
visa att de lyfts fram och att de 
betyder lika mycket som killarna 
inom svensk pingis.

Som tränare har jag lagt märke 
till att gemenskapen verkar vara 
viktigare för tjejerna än vad den 
är för killarna. Därför är det vik-
tigt att i dessa sammanhang satsa 
på olika aktiviteter tillsammans, 
i och utanför pingishallen. Både 
gemenskap och förebilder behövs 
för att hålla uppe träningsviljan. 

Hur får vi fler tjejer att börja 
spela pingis i Sverige, och kan-
ske ännu viktigare, vad kan vi 

göra för att behålla tjejerna 
inom sporten, både som spelare 
och ledare?

– Någon lösning är ju ännu inte 
funnen eftersom det fortfa-
rande är så få tjejer som spelar 
pingis och når långt, men jag 
har gett mig den på att försöka 
hitta lösningen. Några idéer – 
varav ett flertal som redan är 
uppstartade – är att med tjejer 
i fokus starta pingisskolor med 
kvinnliga ledare, starta grupper, 
läger, arrangera roliga aktiviteter 
tillsammans utanför pingishallen, 
gå ut och informera om pingisen 
i skolorna, lyfta fram damlandsla-
get för att skapa förebilder och ge 
dampingisen och pingis i allmän-
het mer utrymme i media. För att 
lyckas kommer det behövas fler 
sponsorer och klubbar som är vil-
liga att satsa på detta. 

Ett tydligt tecken på att det be-
hövs mer pengar/sponsorer är att 
tjejer i äldre åldrar ofta väljer att 

Fler tjejer Jessicas 
stora hjärtefråga

(Max Ansbro är själv född 1975 
och denna säsongs huvudtränare, 
Adam Hardarson, är född 1978) 
så är det de gamla hederliga 
inkomstkällorna som gäller.

– De stora, Hammarby, AIK, 
Djurgården med flera tar allt. Vi 
får ihop det på lite olika aktivite-
ter som tävlingar, träningsläger 
och medlemsavgifter även om 
vi också har bra avtal med vår 
materialsponsor. Dessa aktivite-
ter bekostar i stort sett allt, a-lag, 
ungdomstränare och tävlingar 
och det är en kamp men samti-
digt jättekul att vi vuxit så fort 
för nu är det många som faktiskt 
titulerar oss storklubb, säger Max 
stolt.

Kometkarriär? Nja…
Max Ansbro själv är för många 

starkt förknippad med sitt 
framgångsrika bloggande, och 
figurerar lite överallt i det som i 
vardagstal går under benämning-
en ”sociala medier”; han twittrar, 
spelar in och sänder podcasts och 
är ute väldigt mycket på tävlingar, 
både nationellt och internatio-
nellt. Han är en man med mycket 
åsikter och aldrig rädd för att 
ta en debatt. Påståendet från 
artikelförfattaren att han dykt 
upp lite som ”gubben i lådan” 
i pingissverige håller han inte 
riktigt med om själv. 

– Jag började inte spela pingis 
förrän jag var sexton år och det 
var väl först när jag började med 
bloggen som de flesta blev bekant 
med mig. Men faktum är att jag 
funnits i kulisserna ganska länge, 
menar Max Ansbro. Liknelsen 
”gubben i lådan” håller heller inte 
när det gäller Norrtull trots den 
ungdomliga touchen. Föreningen 
har långväga anor och har bland 
annat haft damlag elitserien för 
damer på åttiotalet. Så den gub-
ben gick inte. Heller. n
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Jessica Larsson är till vardags tränare i Norrtulls SK i Stockholm. Vid 
sidan om det arrangerar hon också läger bara för tjejer. Pingis fick en 
liten pratstund om hur det gått med dessa läger samt lite om hur vi 
skall bli fler tjejer inom pingisen.

NAMN: Jessica Larsson
BOR: Stockholm
ÅLDER: 23 år
YRKE: Pingistränare i Norrtulls SK, 
Tjejtränare i Hammarby IF BTF. Spelare i 
Arvika Bordtennisklubb.
FAVORITSPELARE: Ding Ning, Kina och 
Timo Boll, Tyskland.

faktaruta
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sluta med pingisen för att istället 
satsa på studier och jobb. De kän-
ner alltså att det inte finns någon 
framtid för dem inom sporten. 
Dessutom tycker jag att de som 
redan spelar pingis behöver mer 
uppmärksamhet och uppmunt-
ras till att åka på träningsläger 
och tävlingar i Sverige och även 
utomlands. 

Hur har deltagandet varit och 
vad får du för reaktioner?

– Första lägret hölls i Arvika 
i april i år. Fjorton deltagare 
samlades totalt under lägrets fem 
träningspass. Spelare från Arvika 
Bordtennisklubb, Värmskogs SK, 
Björkborns GOIF, BTK Safir, IK 
Juno, Hammarby IF BTF, Järfälla 
BTF, Bälinge IF deltog. Åldern 
på deltagarna var ganska spridd, 
från tio till femton år. Det känns 
som att de flesta deltagare upp-
levde det som en lyckad bland-
ning då de ofta i lägersamman-
hang är vana vid att träna med 
jämnåriga spelare. Även jag som 
tränare uppskattade den spridda 

åldern eftersom det betyder att 
lägret har nått ut till många olika 
åldrar vilket också var målsätt-
ningen. De reaktioner jag fått 
har hittills varit positiva; Allt 
från att tidigare deltagande tjejer 
har visat stor uppskattning och 
även anmält sig till kommande 
läger, till att pingisklubbar hört 
av sig och vill anmäla flera av sina 
spelare till framtida läger. Ett 
flertal klubbar har även kontaktat 
mig och vill ha min hjälp med 
hur just deras klubbar kan starta 
olika tjejsatsningar på bästa sätt. 
Eftersom det är något jag alltid 
brunnit för och velat lyfta fram, 
känns satsningen jättebra och 
det är minst sagt en stor chans 
för mig att visa vad jag kan göra 
för svensk pingis i allmänhet och 
dampingisen i synnerhet.

Hur ser framtidsplanerna ut? 
Är det något mer planerat?

Tanken är att jag ska hålla 3-4 
läger per år på olika platser runt 
om i Sverige så att så många som 
möjligt ska få chansen att delta. 

Nästa läger kommer gå av stapeln 
redan i sommar, närmare bestämt 
den 8-12 juli, i Västerås, och har 
plats för 18 deltagare. Anmäl-
ningstiden går ut 26 juni, men 
kommer hållas öppen även efter 
det, om det finns platser kvar. 
Lägret kommer troligtvis även 
uttökas till 20 platser, då vi redan 
fått in en hel del anmälningar. På 
lägret har vi högklassig sparring 
i form av Daniela Moskovits, 
Michelle Quach och Linnea 
Andersson. Dessutom kommer 
före detta landslagsspelaren 
Malin Pettersson att gästa lägret 
och dela med sig av tips och råd 
från sin nyutgivna bok ”Mentalt 
stark”.

Framtidsdrömmar
Jessicas dröm är att i framtiden 

kunna köra tjejläger med hela 
40-60 tjejer och med hennes 
hjärta och stora vilja samt en del 
sponsring torde det inte vara en 
omöjlighet. Mer info:
www.pingisbloggen.se. n T BUZA

TROR PÅ FÖRÄNDRING. Få tjejer 
spelar pingis och ännu färre når 
långt. Det vill Jessica Larsson 
(ovan) råda bot på och hon har 
”gett sig den” på att hitta en 
lösning på det problemet. Läger 
för enbart tjejer är en av idéerna 
(bilden till vänster).
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Som tidigare nämnts i Pingis har 
Svenska Bordtennisförbundet 
(SBTF), Halmstads kommun och 
Halmstad Bordtennisklubb sökt 
att få arrangera bordtennis-VM 
2016. Det stod tidigt klart att det 
fanns en motkandidat – Kuala 
Lumpur, Malaysias huvudstad. 
Vän av statistik kommer ihåg att 
Malaysia så sent som år 2000 
arrangerade lag-VM. Ett lag-VM 
som ur svensk synpunkt blev 
mycket framgångsrikt med guld i 
herrarnas lagtävling. Det är också 
senaste gången som något annat 
land än Kina lagt beslag på den 
titeln.

Att konkurrera med och vinna 
en omröstning vid International 
Table Tennis (ITTF) årsmöte, 

AGM (Annual General Meeting) 
mot en världsstad som Kuala 
Lumpur skulle bli oerhört svårt 
även om många röster höjdes för 
att det, om det blev Kuala Lum-
pur, skulle bli mästerskap i Asien 
tre år på raken. Tittar man dess-
utom på listan över städer som 
arrangerat ett världsmästerskap 
så inser man också ganska snart 
att det aldrig någonsin tidigare 
arrangerats ett världsmästerskap 
i en stad av Halmstads storlek. 
Faktum är att den näst största 
staden som arrangerat ett VM är 
Göteborg 1993.

Bra lobbyarbete av SBTF
SBTF har goda relationer med 

ITTF i och med att vi har en 

TEXT: THOMAS BUZA, FOTO: MAGNUS KARLSSON/THOMAS BUZA

Den 15:e maj stod det klart, det blir VM-fest i Sverige och Halmstad, 
men inte 2016 som var den ursprungliga planen utan 2018. Bakom 
framgången låg dock mycket hårt kampanj- och lobbyarbete. Inom 
International Table Tennis Federation pågick dessutom ett politiskt 
maktspel som alldeles höll på att ta fokus från beslutet om vart 
mästerskapet slutligen skulle hamna.

VM-FESTEN TILL
SVERIGE 2018
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vice president i styrelsen i form 
av nyblivna ordföranden Petra 
Sörling. Det gjorde att det fanns 
god insyn och bra möjligheter till 
att kunna göra ett gott så kallat 
”lobbyarbete”, det vill säga hänga 
med i spelet bakom kulisserna 
och försöka värva så många rös-
ter som möjligt till svensk fördel. 
Historiskt sett har det visat sig 
ovanligt att det går till omröst-
ning om var ett mästerskap skall 
hamna. Sverige har dock varit 
med om ett sådant fall. 2005 kan-
diderade Stockholm mot Zagreb 
om att få arrangera VM 2007 och 
föll på mållinjen.

Det fanns signaler från ITTF 
om att det möjligen gick att 
få Malaysia att dra sig ur och 
istället kandidera för 2018 års 
mästerskap och därför tog 
dåvarande SBTF-ordförande 
Walter Rönmark tidigt kontakt 
med Malaysia för att höra hur de 
ställde sig till det. Tyvärr blev det 
tummen ner då Malaysia endast 
hade löfte om statligt stöd för 
2016.

Ett intensivt kampanjarbete 
satte så igång och det såg länge 
ut som det skulle bli en omröst-
ning, men i nära dialog med 
ITTF hittades dock en lite an-
norlunda lösning som, om det 
gick i lås, skulle vara en riktig 
”win-win situation” för svensk 
del.

Förslaget var att Sverige och 
Halmstad skulle få arrangera VM 

2018 istället för 2016. Dessutom 
låg också lagtävlingen World 
Cup 2015 i potten.

”Cloun” i det hela var att års-
mötet skulle godkänna och rösta 
igenom uppgörelsen – då skulle 
Sverige och Halmstad dra sig 
ur kandidaturen 2016. Således 
skulle två mästerskap – 2016 
och 2018 – allokeras, vilket får 
betraktas som tämligen unikt 
eftersom det aldrig skett tidigare. 
Eftersom omröstningen om 2018 
kunde allokeras till svensk mark 

skulle ske först vilket innebar att 
om årsmötet ej skulle godkänna 
detta skulle Sverige inte dra sig 
ur och det skulle således bli om-
röstning om 2016 års tävlingar. 
På så sätt satt Sverige i en mycket 
bra position med två möjligheter.

– Vi resonerade som så att om 
Halmstad Kommun var med på 
tåget så var det ett superintres-
sant förslag och från SBTF:s sida 
kunde vi inte annat än att rekom-
mendera att acceptera. Jag ser 
det för övrigt som ett av de bästa 
förslag svensk bordtennis någon-
sin fått, säger Petra Sörling.

Jörgen i centrum
Från kommunens sida ställde 

man sig också positiv efter 
kort betänketid. En delegation 
reste ned till Paris med allehanda 
trycksaker och en mottagning var 
planerad kvällen innan det stora 
AGM-mötet. Central punkt i hela 
marknadsföringen var Jörgen 
Persson som i svart kostym och 
fluga prydde trycksakerna och 
förutom att vara på plats ”live” i 
Paris så fanns även en pappfigur 
i 100 procents storlek som var ett 
mycket populärt objekt för foto-
grafer som gärna ville ta en bild 
– gärna med verklighets-Jörgen 
bredvid.

Mottagningen som anordnades 
blev också en stor framgång, trots 
vissa farhågor om att inte många 
skulle kunna komma på grund av 
ett hektiskt mötesschema. Många 
delegater och ett flertal med-
lemmar från ITTF:s styrelse var 
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VILKEN START. Petra Sörling har 
haft en bra vår. Först blev som 
vald som ordförande i SBTF:s 
styrelse. Vid ITTF:s AGM-möte 
blev hon omvald som vicepresi-
dent och dessutom var hon med 
om att ”kampanja” hem ett VM 
till Sverige.
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också närvarande.
Halmstad kommunchef Fredrik 

Geijer som också fanns på plats 
var även han mycket stolt och 
glad.

– För staden Halmstad är det 
helt fantastiskt att få arrang-
era ett mästerskap av den här 
digniteten. Det märks att svensk 
bordtennis har en mycket stark 
position i världen. Vid vår mot-
tagning som hölls kvällen innan 
omröstningen medverkade hela 
120 personer varav de flesta var 
röstberättigade delegater eller 
styrelseledamöter inom ITTF 
– således en stor succé, säger 
Fredrik Geijer.

Politisk strid störde ordningen
Det fanns dock vissa moln på 

himlen. En politisk strid seglade 
dagarna före omröstning upp 
som ett mörkt moln på himlen. 

ITTF:s president Adham Sharara 
utmanades om presidentposten 
av ETTU:s president Stefano Bosi 
vilket gjorde att mycket av fokus 
hamnade på frågan om vem man 
skulle stödja. Kanske bidrog det 
något till att även Adham Sharara 
deltog på mottagningen kvällen 
innan AGM-mötet. Han ställde 
också villigt upp som förste utma-
nare på minipingis där besökarna 
kunde utmana Jörgen Persson. 
Om det var en del i Shararas 
charmoffensiv skall vi ha osagt, 
han blev dock med förkrossade 
siffror omvald på presidentposten 
med siffrorna 147 mot Bosis 55.

Under AGM presenterade både 
Malaysia och Sverige sina anbud. 
Resterande del av AGM var 
därefter stängd vilket innebar att 
större delar av den svenska dele-
gationen tvingades lämna lokalen 
för en oviss väntan. Petra Sörling 
och generalsekreterare David 

Gustafsson fanns kvar i lokalen 
och det hölls tät sms-kontakt. 
Ytterligare ett rykte som seglat 
upp före AGM var att Indien avi-
serade intresse för att arrangera 
mästerskapen 2018 och kanske 
kunde sätta käppar i hjulen för att 
mötet skulle rösta för Sverige och 
Halmstad 2018.

Sms gav glädjebesked
Strax efter 16.30 kom så beske-

det att det hela var klart – mötet 
hade röstat igenom Sverige och 
Halmstad att arrangera lag-VM 
2018. VM 2016 hamnade i Malay-
sia så säkerligen var glädjen med 
största sannolikhet lika stor där 
som hos svenska delegationen.

I Halmstadlägret var givetvis 
glädjen mycket stor.

– Vi har arbetat hårt och inten-
sivt för att få ett världsmäster-
skap till Halmstad. Att vi gjort ett 
mycket bra kampanjarbete är en 
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HALMSTAD PÅ VÄRLDSKARTAN. Delar av den svenska delegationen håller presentation. David Gustafsson, Jörgen 
Persson, Petra Sörling och vid mikrofonen, Johan F Lundberg, VD för Halmstad & Co.
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stor del i att vi lyckades ro hem 
det hela. Det är en väldigt stor ära 
och helt klart kommer det bli ett 
av de största idrottsevenemangen 
som någonsin arrangerats i Halm-
stad vilket jag är mycket stolt 
över, säger en jublande glad Jo-
han F Lundberg, VD på Halmstad 
& Co tillika kampanjchef.

– Kampanjarbetet kunde inte ha 
utförts på bättre sätt. Vi är både 
stolta och glada över att ha fått 
vara del av det och ser verkli-
gen fram emot 2018, säger Terje 
Johansson, ordförande i Halm-
stad Bordtennisklubb som från 
och med nu kommer att få bråda 
dagar – Veteran-SM 2014, World 
Cup 2015 (om ITTF:s styrelse 
godkänner detta) samt pricken 
över i:et, VM 2018.

Stort, stort
För svensk bordtennis vidkom-

mande är det givetvis mycket po-
sitivt att få möjlighet att arrangera 
ett VM på hemmaplan. Tävlingen 
World Cup är en lagtävling där 
de åtta bästa lagen på dam- och 

herrsidan möts är inte i paritet 
med VM rent storleksmässigt 
men borgar för pingis på absolut 
högsta nivå och en bra uppvär-
mare för arrangörsstaben. Bryter 
man ned alla göromål är det onek-
ligen svindlande mycket som skall 
göras. En stor fördel som Sverige 
och Halmstad har är trafiksitua-
tionen. I Paris tog även de kortare 
resorna mycket lång tid i taxi och 
eftersom mästerskapen spelades i 
två hallar som låg en bra bit ifrån 
varandra blev resultatet massvis 
med WO-matcher för att spelare 
och coacher helt enkelt inte hann 
fram i tid till match. Det proble-
met behöver Halmstad förhopp-
ningsvis inte brottas med

– Som svensk är jag oerhört 
stolt en sådan här dag. För svensk 
bordtennis är detta en jättechans 
att utveckla sporten ytterligare 
och jag är helt övertygad om att 
Sverige och Halmstad kommer att 
genomföra mästerskapen 2018 på 
ett helt perfekt sätt, säger Petra 
Sörling.

Är det viktigt 
för svensk 
bordennis 
att söka in-
ternationella 
arrangemang 
av den här 
storleken?

– Jag är 
övertygad 
om att det 
är viktigt för 
svensk pingis 
utveckling att 
vi får hit internationella evenemang 
kontinuerligt och att vi med jämna 
mellanrum får hit riktiga toppeve-
nemang som VM eller EM. Vi vet 
av erfarenhet hur mycket dessa ar-
rangemang enar oss inom pingisen 
och hur genomförandet av dem 
får ringar på vattnet, exempelvis 
uppmärksamhet i media, pingisen-
tusiaster som hjälper till, barn och 
ungdomar som får chansen att se 
världsstjärnor live. 

Då ”villkoren” är ganska tuffa, 
är det snarare mer positivt att 
det blev 2018 än 2016 så att det 
finns mer tid att påverka poli-
tiskt, speciellt då du Petra sitter i 
ITTF-styrelsen?

– Om vi utnyttjar VM på ett bra 
sätt och försöker koppla på en 
massa saker fram till 2018 och 
även efter mästerskapet så finns 
det massor att vinna. Vi kan öka 
intresset och få fler spelare och 
ledare. Vi kan få mer utrymme i 
media vilket förhoppningsvis ger 
oss möjligheter att hitta sponsorer. 
Jag är övertygad om  att det finns 
mängder av möjligheter med att vi 
har ett stort mästerskap att jobba 
mot, det är upp till oss alla inom 
pingisen att utnyttja denna möjlig-
het på bästa sätt, avslutar David 
Gustafsson. T BUZA

|  VM-FESTEN TILL SVERIGE 2018  |  pingis  |

CHARMOFFENSIV. ITTF-presidenten Adham Sharara dök upp på den 
svenska mottagningen och visade sig även behärska ett pingisracket.

Röster om VM 2018

Förbundschef
David Gustafsson.

Forts. på sid 32
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Det har tidigare i texten nämnts 
att kampanjarbetet var intensivt 
och att den svenska delegationen 
med Jörgen Persson som central 
punkt förmodligen drog lite 
blickar till sig där alla var klädda 
i svart pikétröja med tryck och 
delade ut allsköns giveaways. 
Vid lunch den första kampanj-
dagen dök två personer från den 

malaysiska delegationen upp och 
önskade ett brådskande möte 
med Petra Sörling och Jörgen 
Persson.

”There´s a new sheriff in town”
Kuala Lumpur och Malaysia 

var givetvis också införstådda i 
ovan nämnda ”uppgörelse”. Dock 
hade alla trycksaker, giveaways 
och pikétröjor texten ”Halmstad 
– Candidate City World Team 
Table Tennis 2016” vilket gjorde 
att Malaysias två representanter 
onekligen såg lite spaka ut. Det 
lustiga i detta var att första kon-
takten med Malaysia hade tagits 
av Walter Rönmark som då var 
ordförande i SBTF. Petra Sörling 
tog över ordförandeposten under 
SBTF:s årsmöte 28:e april. De två 
malaysierna undrade därför lite 
stilla om uppgörelsen inte gällde 
och om svensk ärlighet bara var 

spel för galleriet…kanske lekte 
Petra under tiondelen av en se-
kund med att säga ”there´s a new 
sheriff in town” innan hon sade 
att ”dealen” givetvis gäller såvida 
årsmötet godkänner det hela.

Jörgen – vilken potential
Att för svensk del kunna an-

vända Jörgen Persson var mycket 
viktigt då en hel pingisvärld kän-
ner till honom, dessutom är han 
Halmstad personifierat eftersom 
han både fått sin bordtennisfost-
ran och bor i i staden. Svensk 
bordtennis har gott renommé och 
att Jörgen är populär gick inte 
att missta sig på. Att upprätta ett 
nära samarbete mellan honom 
och SBTF:s marknadsavdelning 
känner i alla fall artikelförfat-
taren borde ha hög prioritet, 
tillsammans med att börja bygga 
arrangörsstab. n

|  pingis  |  VM-FESTEN TILL SVERIGE 2018  |

JÖRGEN OCH JÖRGEN. Papper-
Jörgen och riktige Jörgen var ett 
mycket hett villebråd för fotogra-
fer i Bercyhallen.

– Fantastiskt roligt för svensk pingis och all heder 
åt både Svenska Bordtennisförbundet och de som 
arbetat med kampanjen som lyckats få ett så stort 
arrangemang till lilla Halmstad. Nu är det viktigt att 
börja bygga upp en rejäl satsning med både sponso-
rer och de unga spelare vi har i Sverige som skall vara 
flygfärdiga till VM 2018. Vi pratar också mycket om 
det här med resurser och här tror jag vi har ypperliga möjligheter att 
skapa massvis med bra och hållbara samarbeten inför framtiden, säger 
herrarnas förbundskapten Ulf ”Tickan” Carlsson. T BUZA

Röster om VM 2018 forts.

Ulf ”Tickan” 
Carlsson.
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LILLA STRATOS-
POOLEN (K3)

Spel på 37 bord
i Enköping

2-3 november

STRATOSPOOLEN
Sveriges största

2-dagarstävling (K2)

Spel på 57 bord
i Enköping

18-19 januari

Välkomna! Stratos Enköping BTK

Den 1/9 respektive 8/11
finns inbjudan på

www.stratospingis.se

B-tävling – Kategori 2
Lördag: Samtliga klasser poolspel.
F9, F11, F12, F14, F15, DS17, P9, P11, P12, P14, P15, HS17.
Söndag: HD, DD Cupspel, övriga klasser poolspel.
DSE, DS1, DS2, DS3, HSE, HS1, HS2, HS3, HS4.
Sista anmälningsdag: 16 aug under adress: Sölvesborgs BTK,
Idrottsvägen 1, 294 34 SÖLVESBORG eller patric.alriksson@lyckeby.com
Beställ inbjudan eller ring för information:
Patric Alriksson, tel 0456-706 28 eller 0730-43 34 36

www.idrottonline.se/solvesborg/solvesborgsbtk-bordtennis

SÖLVESBORGSSPELEN
45:e upplagan

Sölvesborgs Idrottshall 31 aug – 1 sept 2013



BUILDING WORLD CHAMPIONS SINCE 1944

INTENSITY NCT 
Intensity NCT ger med sina fem noggrant utvalda träfanér goda 
fartegenskaper och en fantastisk bollbana vid attackspel. Den 
låga vikten ger i kombination med lagom offensiva egenskaper 
den kontrollerade attackspelaren en fantastisk balans mellan 
attackspel och det mer kontrollerade försvarsspelet.

fACEBOOk.COM/STIGATABLETENNISSTIGATABLETENNIS.COM

“I CHOOSE INTENSITY NCT
FOR ITS OUTSTANDING 

BALANCE.”

XU XIN
WORLD NO.1 - MAY 2013
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DE TRE SOLSTRÅLARNA 
SOM ÄR LIRARE MED

STOR OCH LITEN BOLL
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Därmed har vi fått styrkt att 
skenet inte bedrog när vi följde 
dem i Bästa 4:ans riksfinal i 
Jakobsbergs sporthall där alla 
tre spelade för Skönsmons skola 
från Sundsvalls södra infart.

Charmiga, intensiva – och 
långt framme i pingis.

– Lukas förlorade en match, 
Elias en likaså, Isak vann alla. 
Ambitionen var att vi skulle nå 
slutspelet och komma bland de 
åtta bästa. Nu hade vi otur att 
möta bästa laget direkt. Efter 
den förlusten kunde vi inte 
vinna gruppen, säger pappa 
Anders som på plats höll koll på 
siffrorna.

Skönsmon stötte på patrull 
i blivande segrarna Kyrksko-
lan från Danderyd som hade 
flyhändiga Martin Friis och Erik 
Johnsson i sitt lag. Dessa kunde 
inte ens en holmstenare rå på.

Därefter gick det som på räls 
för Skönsmon som blev nionde 
lag.

I Norrlandstoppen
Elias, Lukas och Isak har re-

dan fått omgivningen att inse att 
de är för bra för Medelpad.

Alla tre tillhör Norrlandstop-
pen i sin ålderklass. 

– Dennis Krohin i Kebnekaise 
är ett strå vassare, i övrigt är det 
ingen grabb som slår dem åter-

kommande, säger deras tränare i 
PK Sundsvall.

Hur går det egentligen för 
Peter Hyllman att skilja dem åt 
under träningspassen?

– Det skulle hjälpa om de 
bar olika kläder och det gör de 
ibland, säger Peter och intygar 
brödernas uppenbara talang 
efter bara något drygt års täv-
lingsspelande.

Yngsten Isak ligger något efter 
Elias och Lukas. Det beror mest 
på att han började senare.

– De är flitiga och har en 
skolad grundteknik. Elias är den 
som behärskar det korta spelet 
bäst och kan öppna när han själv 
vill, säger Peter.

Fyra för trillingarna
I väntan på nästa pingis-

säsong håller sig trillingarna 
till fotbollen där de spelar för 
Kubikenborgs IF med pappa 
som tränare.

Andra söndagen i juni tog laget 
en lokalt meriterande seger 
mot Alnö IF. Underläget på 1–3 
slutade i 4–3 efter det att Lukas 
satt tre bollar och Isak en. Alla 
målen från holmstenarna, som 
är lika till utseendet men bär 
på olika personligheter på det 
gröna fältet.

– Elias är en extremt duktig 
försvarsspelare, Lukas är spel-

fördelare och Isak spelar ofta 
längst upp.

Den här gången var det spel-
fördelaren som avslutade med 
stor framgång.

– Pojkarna är duktiga på att 
åka skidor också, de har årskort 
i backen i Södra berget och vi 
har tagit med dem till fjällen, 
säger Anders som trivdes bland 
tillresta barn och föräldrar i 
Bästa 4:ans riksfinal.

Själv har han ett förflutet som 
division 2-spelare i ishockey 
och division 5-spelare i fotboll. 
I båda fallen för födelseortens 
Ånge IK.

Tack vare sina trillingar har 
Anders involverats i pingisen. 
Han sitter nu i distriktsförbun-
dets styrelse.

Pingis i vardagsrummet
De vita och lätta bollarna stud-

sar för jämnan där hemma.
– Vi offrade vardagsrummet 

för ett bordtennisbord, soff-
gruppen hamnade i köket och vi 
slängde ut de möbler som till-
hörde köket, berättar mamma 
Annika.

Något drastiskt kanske, men 
hon ser bara fördelar.

– De spelar ju ändå med 
varann, nu kan de göra det när 
de själva önskar. På det sättet 
utvecklas de.

Hon säger sig vara fascinerad 
över hur bra allt gått sen den 
dag de första gången träffade 
sina barn utanför Bangkok.

– Men det är sällan lugn och 
ro hemma hos oss, snarare full 
rush. Trillingarna och så två 
hundar.

Familjehistorien är värd att tas 
från början.

Det var i slutet av november 
2002, Annika och Anders fick 
besked om att de hade godkänts 
som föräldrar till ett syskonpar. 

TEXT: ÖRJAN WESTBERG, FOTO: IRVING KARLSSON/ÖRJAN WESTBERG

Här är trillingarna med bollen som bästa vän. Även om storleken inte 
spelar någon roll har Elias, Lukas och Isak gjort sina val: den minsta 
och den största. 

Pingisen och fotbollen.
– De har skjutit innebandyn, bandyn och tennisen åt sidan, säger 

Annika Holmsten.
Hon låter som världens lyckligaste mamma när hon berättar om 

sina från Thailand adopterade pojkar, i dag elva och ett halvt år 
gamla.

– Vi måste ha gjort något vackert, de har varit solstrålar hela tiden.
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Den 10 december ringde adop-
tionscentret och undrade om de 
kunde tänka sig tre.

”Så mysigt”
– Vi var de första som tillfrå-

gades. Häftigt. Men tre? Redan 
dagen efter tog vi beslutet. Jag 
tvekade men Anders sa: ”Så 
mysigt”.

Det drog ut lite på tiden. I 
augusti 2003 kom de iväg. Med 
på resan till Thailand var Annikas 
mamma och syster.

Trillingarna föddes tio veckor 
för tidigt och låg kvar på sjukhu-
set i fem månader. Därefter place-
rades de hos tre olika fosterfamil-
jer i samma thailändska by, men 
de träffades regelbundet.

Holmstens första möte med bar-
nen skedde på ett hotell en lördag, 
i ett konferensrum.

– Det var omtumlande. Barnen 
som då var ett år och åtta måna-
der sprang runt och lekte, säger 
Annika.

Fem dagar senare satt de på ett 
plan till Sverige.

– Jag och barnen – Isak och 
Elias – somnade direkt och sov 
under hela färden. Så utmattade 
var vi. Mamma och min syster 

satt längre bak och hade hand 
om Lukas som bara någon timme 
för incheckningen på flygplatsen 
skrevs ut efter att ha legat sjuk i 
lunginflammation. När vi hade 
landat här hemma fick jag veta att 
även de haft en god sömn.

Glada, positiva
Tio år senare säger mamma 

Annika:
– Jag är fascinerad över pojkar-

nas glada och positiva sätt. De är 
snygga, intelligenta och äter allt. 
Det är aldrig något krångel.

Och så är de musikaliska.
Trycker de inte till en boll med 

foten eller rackethanden låter 
Isak musikkänslan komma fram 
genom trummorna hemma och 
i Kulturskolan och Lukas köpte 
nyligen ett keyboard och Elias…

– …han har inget speciellt än – 
han får bli sångare.

Vi önskar familjen Holmsten 
väldigt mycket lycka till på 
solsidan. Med pingisen och med 
livet. n

Forts. från sid 35

TUNGT SPEL MED TUNGAN av Hilda Holmstedt. Sundsvallstjejen kunde känna sig trygg vid Isak Holmstens sida 
och Skönsmons skola vann match på match efter den inledande förlusten mot Kyrkskolan från Danderyd.

NICKNING är inte tillåten. Det vis-
ste en av trillingarna Holmsten 
och använde racketen istället. Är 
det Lukas? Jo, han är vänsterhänt.

|  bästa	fyran  |  TRISS I SOLSTRÅLAR  |
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LUGN OCH SÄKERT erövrade Ellen Åkesson poängen för slutliga trean 
Sandbäcksskolan från Sjöbo.

EN ENKEL BACKHAND styrd av tungan var ingen dum lösning för Märtha 
Lindström från Musikugglan i Karlskrona.

SÄKERHETEN SJÄLV. Erik Johnsson 
var en av dem som starkt bidrog 
till att Kyrkskolan kunde kalla sig 
Stockholms stolthet 2013.

MAX AHL gjorde allt han kunde 
– det resulterade i att fjärdeklas-
sarna från Munkedal slutade på 
en hedrande andraplats.

HOPPSAN! Alex Alm, Horsbyskolan 
blev inte lite förvånad när han fick 
tillbaka bollen. Poängen var hans.

LIKA SANSAD SOM ELLEN (se bilden 
högst upp) var Sandbäcksskolans 
Ebba Dagner när hon slog tillbaka 
med sin forehand.

bästa	4:an
…i bilder, foto:
Irving Karlsson

PINGIS 3/2013 | 37



38 | PINGIS 3/2013

I finalen besegrade danderydarna 
fjolårsfemman Munkedalsskolan 
med 5–3.

I allt glädjefnatt efteråt gjorde 
vi en avstämning med de fyra 
pojkarna och de fyra flickorna i 
Kyrkskolan. Här var det inte bara 
pingis på schemat. Ämnena hos 
var och en, förutom de som ingår 
i skolutbildningen, var många och 
skiftande.

Linn Holm som bidrog med en 

TEXT & FOTO: ÖRJAN WESTBERG

STOCKHOLMSJUBEL IGEN 
I DEN LEENDE TÄVLINGEN

|  bästa	fyran  |  STOCKHOLMSJUBEL – IGEN!  |
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Efter fem år blev det Stockholmsjubel igen i Bästa 4:ans riksfinal.
Kyrkskolan från Danderyd gav huvudstaden dess nionde seger i 42:a 
upplagan av den tävling som får oss alla att dra på smilbanden till 
dess fulla längd. Vilka sköna slag. Vilken inlevelse. Vilket minspel i 
med- och motgång. Se på bilderna bara!
Ingen annan tävling är som Bästa 4:an. Därför en hyllning till 
fjärdeklassarna som spelade i Jakobsbergs sporthall, de medföljande 
engagerade tränarna och föräldrarna.

UPPSTÄLLNING, TACK. Som sig bör 
skulle Bästa 4:an-segrarna 
fotograferas framför målet när 
målet var uppnått. Flickorna 
är Linn Holm, Amanda 
Chibba, Anna Rigner, Teja 
Lindmark och pojkarna 
Martin Friis, i blått med 
stadigt tag om pokalen, 
Erik Johnsson, Axel 
Billfalk och Bahaman 
Nayyer.
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segermatch i singel var snabb att 
påpeka:

– Jag är gnagare och spelar yt-
ter. AIK är bäst!

Axel Billfalk med ett likartat 
facit sa:

– Jag spelar tennis, är åtta i Sve-
rige, och håller på med golf också. 
Pingis? Jag tränar inte regelbun-
det, spelar mest med kompisarna.

Simning, karate, musik
Bahaman Nayyer som hade för-

lorat sin enda singel efter skiljeset 
fyllde på med:

– Jag är med i simning, gymnas-
tik, fotboll, karate, spelar gitarr 
och piano och går på hemspråk. 
Ja, pingis är jätteroligt och nu ska 
jag in i en klubb.

Anna Rigner som tog hem fyra 
av fem matcher för egen räkning 
sa:

– Det här är jättestort, jag ska 
kanske testa och satsa mer på 
pingisen. Jag spelar fotboll, gym-
nastiserar och spelar piano.

Amanda Chibba med samma 
singelfacit som Anna presente-
rade sin bakgrund också:

– Tennis, fotboll, volleyboll, gi-
tarrspelning och – pingis. I pingis 
har jag gjort en tävling tidigare.

Teja Lindmark inflickade:
– För mig blir det pingis två 

gånger i veckan. Är även med i 
scouterna, spelar harpa och spe-

lar teater. Det är något varje dag 
men det är inte för mycket.

Tre i KFUM Stocksund
Lagbossen Mats Persson, tillika 

stark man i hårt satsande KFUM 
Stocksund IA, konstaterade det vi 
alla förstått:

– De här ungdomarna är duk-
tiga i många bollsporter.

Anna och Amanda är inte med 
i KFUM-gänget men det är Teja, 
Martin Friis och Erik Johnsson. 

Erik, som hade 4–1 i singel-
kvot på de fem matcherna med 
Kyrkskolan, avslöjade att han går 
i valet och kvalet. 

Pingis eller golf?
– Jag ger lika mycket tid till 

båda sporterna men jag kommer 
nog att välja golf framöver. Man 
slår bollen så långt i golf.

Fram kom till sist Martin Friis, 
den lille store liraren.

– Jag spelar vänsterytter i 
Enebybergs iF och är bra i fotboll, 
men jag är ännu bättre i pingis.

Det var allom bekant.
Martin har redan hunnit med 

att tävla i fyra länder – Frankrike, 
Malta, Belgien, Finland.

Friis en av de bästa
I hans fall blir det full satsning 

på pingisen. Hans matchrad är 
en av de bästa som synts i Bästa 
4:ans historia, möjligen den allra 

bästa. Fem segrar och ingen för-
lust i singel, detsamma i dubbel. 
Han förlorade inte ett enda set, 
var inte ens i närheten av att göra 
det i singel. 

Så här såg hans svit ut från 
gruppspelets två matcher via 
kvartsfinalen, semifinalen till 
finalen:

11–6, 11–3, 11–5;
11–3, 11–3, 11–4;
11–2, 11–3, 11–4;
11–1, 11–4, 11–7;
11–4, 11–0, 11–5.
Har ni räknedosan till hands vet 

ni att setsnittet blir 11–3,6.
Måste vara tryggt för ett lag att 

luta sig mot en sådan kille.
I finalen var ställningen 3–3 

efter singlarna. Då gick Martin 
Friis/Axel Billfalk och Amanda 
Chibba/Linn Holm in och 
avgjorde i dubblarna. Mixeden 
behövde aldrig spelas.

I semifinalen mot Sandbäcks-
skolan från skånska Sjöbo tog 
Kyrkskolan ledningen med 3–0 
och stod som vinnare efter pojk-
dubbeln med Martin Friis och 
Erik Johnsson.

Distriktet som kommer efter 
Stockholm i Bästa 4:an genom 
tiderna är Västergötland med 
sju segrar mellan 1973 och 2011. 
Stockholms första triumf kom 
1980 genom Skogsängsskolan, 
Rönninge. n
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Lördag FM-pass: HSÖ, DSÖ, HS5, PS15, FS15, PS10, FS10,
Lördag EM-pass: HS3, DS3, HJ20, DJ20, PS11, PS9, FS9
Söndag FM-pass: HS2, DS2, PS14, FS14,
Söndag EM-pass: HS4, HJ17, DJ17, PS12, FS12
Spelare får maximalt deltaga i en singelklass per pass.
Anmälan: Senast 23 augusti till e-post: goranpingis@gmail.com
Upplysningar: 0734-26 57 49, goranpingis@gmail.com,
www3.idrottonline.se/kfumkristianstadBordtennisförening-Bordtennis/

Kristianstad Open
7-8 september 2013 Kristianstads Idrottshall

Tävlingen ingår i Skånes Ungdoms GP och
är av SBTF sanktionerad som BK2-tävling

Lasse Naesström!

Fyller 70 år lördagen 10 augusti!
Han är en stor eldsjäl och vi vill på

detta sätt fira vår Lasse.
GRATTIS LASSE!

från Rotebro Bordtennisklubb
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Veterangeneralen Westling 
som varit på plats på alla stora 
mästerskap sen starten, tio EM 
och 16 VM, tycker sig ha märkt 

att ”Äpplet” trivs allt bättre i 
veteranmiljön.

– Han ser så bekymmerslös ut 
när han spelar och det vinner 

han nog mycket på, är Westlings 
reflektion.

På lätta fötter tog sig ”Äpplet” 
igenom den på papperet tunga 
torsdagen med sex matcher. 
Först i den sista, kvarten mot 
ryssen Migalov, förlorade han ett 
set. Då hade han gjort 3–0 åtta 
gånger i rad, inklusive månda-
gens tre matcher i gruppspelet.

På lördagen, 1 juni, kom avslut-
ningen med semins 3–2 efter 11–8 
i skilje mot tysken Georg Böhm 
och samma siffror i finalen efter 
11–9 i skilje mot Ding Yi. Om 
”Äpplet” inte roffat åt sig tredje 
setet mot Böhm hade han kunnat 

TEXT: ÖRJAN WESTBERG, FOTO: IRVING KARLSSON

Tempofyllde Ding Yi från Österrike tog i ordentligt för att öka trycket 
i duellerna, men mot sig hade han söderkisen från Huddinge med en 
räv bakom örat.

Grattis till EM-guldet efter fjolårets VM-guld i Globen, ”Äpplet”.
– Han räddade oss från att för första gången bli utan guld i ett EM, 

rapporterar Hans Westling från Bremen.
Mikael Appelgrens fullträff kompletterades med tre singelbrons 

och lika många dubbelbrons för Sverige.

”Äpplet” räddade Sverige i EM
GULD HÄR OCKSÅ

”ÄPPLET” HADE KOLL – från början 
till slut. Men det blev lite tuffare tag 
efter det att han hade vunnit sina 
första åtta matcher med 3–0.
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få vända hem. Nu drog han vinst-
lotten i ett set som verkligen gick 
upp och ner. 0–5 förvandlades 
till 10–5 som blev 10–10 innan 
svensken fixade 13–11.

Finalen blev välspelad och gav 
”Äpplet” en skalp så god som nå-
gon. Ding Yi var regerande Euro-
pamästare i 50-klassen och 2008 
blev han världsmästare bland 
40-åringarna i Rio de Janeiro.

Två brons för Safai
Näst högst upp på Westlings 

lista över svenskprestationerna 
står Nosrat Safais prestationer 
i 65-klassen som gav honom 
två brons – i dubbeln tillsam-
mans med Pan Ming. I singeln 
åkte Safai dit i skilje mot tjecken 
Matejicek efter att ha slagit en 
annan tjeck, Balusek, i kvarten i 
tre raka.

Därefter:
Lena Johnssons och Eva Lindhs 

framfart till semifinalen i damer-
nas yngsta dubbelklass. Blivande 
segrarna Chunikhina och Lav-
rukhina från Ryssland kunde de 
inte göra något åt.

Lena som har spelat sing-
elkvartsfinaler i EM och VM 
byggde en stabil grund att stå 
på för svenskduon. Hon håller 
bollen i spel och orsaker mot-
ståndarna bekymmer med sina 
vinklade slag.

En efterlängtad framgång för 

Sveriges damer.
För nykomponerade paret 

Jan-Erik Franzén och Carl-Olof 
Jagebro (känd som Johansson 
från dåtiden i BTK Linné) kom 
bronset i 70-klassen som en glad 
överraskning. I andra omgången 
skickade de ut meriterade tyska 
bröderna Langer, Horst och Jür-
gen, ur turneringen i sin kanske 
bästa match.

Vi ska heller inte glömma 
bronsmännen Per Magnusson 
i 75-klassen och Uno Hedin i 
80-klassen. 

De var aldrig riktigt nära att nå 
finalen. Båda föll i tre raka.

Rekorddeltagande
Inte mindre än 147 svenskar in-

tog de 120 borden i Bremen. En-

dast Tyskland hade fler spelare 
bland de totalt 2 850 deltagarna, 
en rekordsiffra för Veteran-EM.

Flest var det i ”Äpplets” klass 
med 151 grupper innan huvud-
omgångarna tog vid. 

– Globen-VM med dess många 
upplevelser gav en spin off-
effekt, det svenska intresset har 
ökat, konstaterar Hans Westling.

Veteranpingisen frodas i allra 
högsta grad.

– Tillåt mig att använda Do-
rothy Delows formulering: Live 
long, play ping pong!

Den 103 år gamla australiensis-
kan i Sydney tränade så sent som 
i november 2011 då Westling träf-
fade henne tre gånger i veckan.

– Jag vet att hon spelar fortfa-
rande, säger Westling som stått 
över senaste VM och EM som 
spelare.

När han gjort sin andra höfto-
peration hoppas han vara tillbaka 
i SM. 

Halvåret senare bär det iväg till 
Nya Zeeland för VM – med eller 
utan racket. n

ALLTID NÄRVARANDE. Ett EM eller 
VM utan veteranernas beskyddare 
Hans Westling från Göteborg vore 
otänkbart. Han har varit med på 
precis alla mästerskap under 31 år.

Lördag: P10, P12, P14, P15, H4 (cup), F11, F12, F14, F15
Söndag: HJ17, HJ20 (cup), HE, H1 (cup), H2 (cup), H3, DJ17, 
DJ20 (cup), DE, D2
Anmälan: Oss tillhanda senast 15 september till Linköpings 
PK, c/o Gunnar Schander, Ljungstorp 1, 585 98 Linköping 
eller via e-post: tavlingar@linkopingspk.com
Upplysningar: Gunnar Schander, 013-505 01, 070-341 73 20

Linköpings PK inbjuder till

Stångåsspelen
Rankingtävling (C) 28-29 sept 2013

Linköpings Sporthall

Fredag 30/8: HS4, HS5, HS7 (anmälan i hallen senast 16.20)
Lördag 31/8: HS2, DS2, HSE, DSE+1, DS3, HS3, HS1
Söndag 1/9: P14, F14, HJ17, DJ17, P12, F12, P15, F15, HS6
Penningpriser i samtliga klasser, 1:a pris HSE: 2.000:-, 1:a pris DSE: 1.000:-
Startavgifter: HSE & DSE+1: 200:-, HS1: 160:-, övriga seniorklasser: 125:-,
HJ17 & DJ17: 115:-, ungdomsklasser: 90:-
Startbegränsningar: En klass på fredag, två på lördag resp. söndag.
Anmälan: Arrangören tillhanda senast 14 augusti under adress: Sunnersta AIF, 
BT-sektionen, Långvägen 5, 756 62 Uppsala. E-post: pingishaeggis@hotmail.com
Upplysningar: Gunnar Haeggblom, 018-24 30 01 eller 070-699 02 30

Välkomna! Sunnersta AIF

VIKINGAPOOLEN
30/8-1/9 i Uppsala (Gamlishallen), pool i alla klasser
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Men det retar Frejaren att hon 
tre veckor senare inte stod upp 
bättre i JSM-finalen i damju-
niorer 17 mot Maria Engelson. 
Marias siffror blev 15–13, 11–8, 
11–4, 11–4.

– Två gånger har hon vunnit 

Att se sig själv för att bli en bättre pingisspelare är en av Tilda Jo-
hanssons favoritsysselsättningar. Hon glömmer aldrig kameran.

– Det kan ha hänt någon gång, annars har jag filmat mina matcher i 
två eller om det är två och ett halvt år. Ofta går jag och min tränare 
Fredrik Berner igenom hur jag spelat.

Det ger resultat. I USM tog Tilda sitt sjunde och åttonde SM-guld i 
tre klasser under fyra mästerskapsår – flickor 12, 14 och 15.

TILDA TITTAR PÅ SIG SJÄLV 
– DET GER GULD PÅ GULD

TEXT: ÖRJAN WESTBERG, FOTO: IRVING KARLSSON

|  pingis  |  JSM/USM  |

TILDA I BILD, det är huvud-
personen själv van vid. 
Hon har alltid kameran 
med för att se vad hon kan 
göra bättre. Felen var få 
i USM och det blev nya 
guld.
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med 11–9 i skilje, jag var ute efter 
revansch för 20-årsklassen i SM 
i fjol (sjusetare) och i lag-SM i år 
(femsetare). Jag spelade väl inte 
på topp, loopade ensidigt och 
följde samma mönster. Samtidigt 
spelade Maria mycket bra.

Å andra sidan gjorde Tilda en 
av sina främsta matcher när hon 
besegrade Marias klubbkompis 
Linda Bergström i semifinalen – 
12–10 i skilje.

– Seten tog lång tid, kanske den 
längsta match jag spelat.

Inte bara en gång utan tre 
gånger vann en koncentrerad 
Tilda Johansson med 12–10.

”Missar för enkelt ibland”
I nästa möte med Tilda får 

Maria Engelson vara inställd på 
en tätare fight.

– Mina servar är inte så dåliga, 
men jag försöker utveckla dem 
ytterligare. På filmerna kan jag 
upptäcka att jag missar för enkelt 
i öppningar och serveturer ib-
land, säger Tilda.

I USM tog hon sin andra raka 
gulddubbel bland 15-åringarna 
– singel och dubbel. I fjol hette 
partnern Alice Tolstoy, i år Linn 
Millbert. I singelslutmatchen i 
Helsingborg startade Åsas Fi-
lippa Bergand med 12–10, 11–7. I 
fortsättningen var det bara Tilda: 
11–4, 11–2, 11–6, 11–9.

– Från tredje setet samlade jag 
ihop mig och tog det lugnare. 
Det gäller att hantera situatio-
nerna när man är lite irriterad på 
sig själv, säger Tilda som ledde 
inledningssetet med 10–8.

Står hon där som mästarinna 
i 17-klassen 2014 så är det inte 
i BTK Frejs dress. Frej lägger i 
brist på tillräckligt många kva-
lificerade spelare ner sitt elitlag 
och Tilda flyttar till Halmstad 
för att ingå i en ny tjejgrupp med 
Elin Ljungsberg, Malin Nilsson, 
Emelie Svensson, Madelene 
Björling och Kajsa Persson. Fred-
rik Berner följer med och ingår 
i HBTK:s tränarstab som även 
innehåller Ulf ”Tickan” Carlsson 

och Fredrik ”Figge” Håkans-
son. Vilket lag Tilda kommer att 
tillhöra i Elitserien är inte klart. 
SM och andra tävlingar spelar 
hon för Halmstad BTK.

I singelstatistiken över guld för 
ungdomsklasserna 11 till 20 har 
Tilda Johansson bara tre tjejer 
före sig.

Bäst av alla: Marie Olsson med 
imponerande tolv guld.

Kvartett i två
singelfinaler
Tre tjejer och en kille 

var i två singelfinaler i USM/
JSM: Tilda Johansson, Stina 
Källberg, Ellen Holmsten och 

Adam Blomquist. Ingen vann 
båda. Stina och Ellen möttes i 
såväl 12-åringarnas final som i 
14-åringarnas. Stina vann den 
första med 4–0, Ellen den andra 
med 4–3.

I juniorklasserna i JSM blev 
det samma utslag bland pojkarna 
som bland flickorna. De som tog 
guld i singel gjorde det även i 
dubbel. Alexander Franzén final-
besegrade Carl Ahlander-Johans-
son med 4–2 och tillsammans 
med Henrik Magnusson ordnade 
han 3–2 – 12–10 i skilje – i dub-
belfinalen mot rekordarna Viktor 
Görman/Ulrik Johannesson. 
Maria Engelson förlorade inget 
finalset mot Tilda Johansson och 
hon gjorde det inte i dubbeln 
med Linda Bergström heller.

Apropå Linda, guld garanteras 
när du har henne vid din sida. 
Nästan, för i fjol fick hon nöja 
sig med silver. Linda kan räkna 
till sju dubbelguld. Ingen har så 
många. n

DUBBLA GULD I JSM för Maria Eng-
elson i Ängby SK.s vinröda tröja. 
Maria vann damjuniorfinalen 
mot Tilda Johansson i fyra raka.

|  JSM/USM  |  pingis  |
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Ingen annan, pojke eller flicka, 
fick ihop tre guld i singel på de två 
mästerskapen för Sveriges yngre 
elitlirare i april och maj.

Ingen kunde begära att Adam 
skulle ta full guldpott genom att 
även besegra Anton Källberg, en 
annan SUIF:are, i P15-finalen. 

– Anton är energisk på träning 
och bäst, ja, det är han, intygar 
Adam Blomquist som dag efter 
dag står och nöter detaljer mot 
Anton.

Det blir sex eller sju pass mån-
dag till och med fredag. Kvoten 
är fylld.

– Jag måste hinna med skolan 
också, säger Adam.

Tjatar inte pappa Peter – huvud-
tränare i Söderhamns UIF – om 
att du måste ge ännu mer för att 
vinna allt?

– Han vill mycket men är öd-
mjuk och håller sig lugn.

Då vet vi, Adam.
Att det kunde bli 4–3 i P14-fina-

len i singel mot Simon Söderlund, 
3–0 i P15-finalen i dubbel med 
Anton Källberg mot Simon Berg-
lund/Omar Khoshbakht och 3–2 
i P14-finalen i dubbel med Anton 
Hjort mot Vilmer Georgsson/
Khoshbakht förklarar Adam med 
förbättringar på områden som 
pingistränarna alltid tjatar om: 
servarna och returerna. 

Adams variation
– I JSM fick jag riktigt bra 

utdelning på min serve tack vare 
variationen. Har man en giftig 
serve kan man vara beredd på 
nästa slag. Jag har blivit bättre på 
uppföljningarna.

Trots att det var många motstån-
dare som kände Adam väl hade de 

TEXT: ÖRJAN WESTBERG, FOTO: IRVING KARLSSON

Vad är det för bra med Varberg?
Fråga hälsingen Adam Blomquist som tog sin första mästerskapsti-

tel där 2011. I fjol blev han utan för att få det stora guldutbrottet i 
årets USM och JSM. Ett guld och ett silver i pojkar 15 i Helsingborg, 
två guld i pojkar 14 när han återvände till Varberg.

– Jag har gått framåt och trivs med den goda sammanhållningen i 
klubben, säger Adam.

SERVEN GULDVAPEN 
NÄR ADAM LYSTE UPP 
VARBERG ÄVEN I ÅR

FRANZÉN I STÖTEN. När JSM 
stod på programmet tvekade 
inte falkenbergaren Alexander i 
klasserna för 17-åringarna och 
knep guldet i både singel och 
dubbel.

EN ÄKTA GULDGRABB. Adam 
Blomquist fick ihop tre guld 
och ett silver inom tre veckor 
i USM och JSM. Pappa Peter, 
sonens tränare, måste ha varit 
stolt.
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svårt att hitta effektiva motmedel.
Hårdaste finalen för Adam 

Blomquist blev den mot Simon 
Söderlund.

– Jag hade 2–0, efter det blev det 
tuffare och han bättre och bättre. 
Jag förlorade två jämna set.

Vad Adam minns har han förlo-
rat en gång mot Simon, i Tjeckien, 
men vunnit i svenska Top 12, 
Ängbys Internationella och så nu 
i JSM.

I dubbel blev det alltså dubbla 
guld för honom.

– Där handlar det om samspelet 
och att kunna följa varann. Hjort 
och jag känner varann rätt bra.

Pappa Peter brukar prata om 
betydelsen av just serve och retur. 
Något annat konkret?

– Fysiken. Den är viktig. Sen pe-
kar han på olika saker här och där. 
Det funkar bra med honom, säger 
Adam och fokuserar på somma-
rens stora mål.

Ungdoms-EM 12-21 juli.

Siktar högt
I fjol var han debutant, nu vet 

han mer om UEM och vad som 
krävs.

– Jag ska försöka vara med och 
slåss där framme. Men det finns 
flera starka fransmän, någon ryss, 
någon vitryss…ja, de är många, 
kommer Adam Blomquist på.

USM och JSM gav i alla fall rätta 
kicken inför resan till Ostrava.

Men först ett veckolångt läger i 
Köping för hela UEM-truppen. n

USM-finalerna
Helsingborg 19-21 april 2013
POJKAR 15

Anton Källberg, Söderhamns UIF-Adam 
Blomquist, Söderhamns UIF 11–9, 11–9, 3–11, 
11–8, 13–11.

FLICKOR 15
Tilda Johansson, BTK Frej-Filippa Bergand, 
Åsa IF 10–12, 7–11, 11–4, 11–2, 11–6, 11–9.

POJKAR 12
Vilmer Georgsson, Spårvägens BTK-Melker 
Nilsson, Sjöbo BTK 9–11, 11–4, 12–10, 11–8, 
11–8.

FLICKOR 12
Stina Källberg, Borlänge-Ellen Holmsten, 
Spårvägens BTK 11–8, 12–10, 11–7, 14–12.

POJKAR 15 DUBBEL
Adam Blomquist/Anton Källberg, Söder-
hamns UIF-Simon Berglund/Omar Khosh-
bakht, Spårvägens BTK 11–5, 11–6, 13–11.

FLICKOR 15 DUBBEL
Tilda Johansson/Linn Millbert, BTK Frej/
Söderhamns UIF-Erika Fronth/Stina 
Källberg, IFK Falköping BTK/Borlänge BTK 
15–13, 11–7, 7–11, 6–11, 11–9.

POJKAR 12 DUBBEL
Vilmer Georgsson/Daniel Nordström, Spår-
vägens BTK-Robert Klingspor-Mattsson/
Edward Wesshagen, Norrtulls SK 11–6, 
12–10, 11–9.

FLICKOR 12 DUBBEL
Lisa Hafn/Ellen Holmsten, Spårvägens 
BTK-Maja Andersson/Kornelia Jönsson, 
Falkenbergs BTK/Tomelilla AIS 11–8, 11–7, 
9–11, 7–11, 11–8.

JSM-finalerna
Varberg 10-12 maj 2013
HERRJUNIORER 17

Alexander Franzén, Falkenbergs BTK-Carl-
Ahlander Johansson, Halmstad BTK 11–4, 
11–9, 11–7, 6–11, 6–11, 11–9.

DAMJUNIORER 17
Maria Engelson, Ängby SK-Tilda Johansson, 
BTK Frej 15–13, 11–8, 11–4, 11–4.

POJKAR 14
Adam Blomquist, Söderhamns UIF-Simon 
Söderlund, BTK Warta 11–7, 11–5, 9–11, 11–6, 
9–11, 7–11, 11–7.

FLICKOR 14
Ellen Holmsten, Spårvägens BTK-Stina 
Källberg, Borlänge BTK 4–11, 14–12, 11–8, 
8–11, 9–11, 12–10, 11–5.

HERRJUNIORER 17 DUBBEL
Alexander Franzén/Henrik Magnusson, Fal-
kenbergs BTK/Askims BTK-Viktor Görman/
Ulrik Johannesson, BTK Rekord 11–6, 3–11, 
11–7, 12–14, 12–10.

DAMJUNIORER 17 DUBBEL
Linda Bergström/Maria Engelson, Ängby 
SK-Sannamari Bölenius/Emma Söderlund, 
Spårvägens BTK/Sjömarkens BTK 11–6, 
11–7, 11–8.

POJKAR 14 DUBBEL
Adam Blomquist/Anton Hjort, Söderhamns 
UIF-Vilmer Georgsson/Omid Khoshbakht, 
Spårvägens BTK 13–11, 8–11, 9–11, 11–9, 11–6.

FLICKOR 14 DUBBEL
Erika Fronth/Stina Källberg, IFK Falköping 
BTK/Borlänge BTK-Filippa Bergand/Clara 
Karlsson, Åsa IF 11–8, 11–5, 6–11, 11–7.
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För femte året i rad utmanades 
Eslöv av Söderhamn om SM-gul-
det. En gång, 2010, har hälsing-
arna lyckats skjuta in en kil i den 
annars så solida skånska fasaden.

Denna gång orkade inget lag stå 
emot Eslövsmaskinen som malde 
ned Halmstad BTK i semifinalen 
i två raka och Söderhamns UIF 
med 2 x 3-1 i finalen.

Än mer fantastiskt är att detta 
var Eslövs nionde raka SM-final 
och åttonde SM-guld totalt.

– Det låter kanske konstigt men 
det blir roligare och roligare för 
varje år och i år kändes det som 
om vi var det bättre laget, kon-
staterade Eslövs tränare Peter 
Andersson, samtidigt som han 
försökte ta skydd mot champag-
nekaskaderna som Xu Hui och 

Mattias Översjö utsatte honom 
och den närmaste omgivningen 
för.

Fast i segeryran kanske Peter 
förbisåg hur nära det var att 
Söderhamn hade vunnit första 
finaldrabbningen hemma. 

Hampus Nordberg, som var 
den ende som vann matcher för 
Söderhamn i finalen, inledde 
med säker seger över Mattias 
Översjö. Sedan hade Jon Persson 
ett ypperligt läge att öka på hem-
maledningen.

Jons två första set mot Xu Hui 
var magnifika. 11-4 i första efter 
en rasande snabb forcering i 
matchöppningen fram till 7-1. I 
andra tog Jon snabbt hand om 
taktpinnen igen fram till 9-5 
innan han avgjorde till 12-10.

I tredje hade Jon ledning med 
7-6 när Peter Andersson be-

TEXT & FOTO: PER HÄLLSTRÖM

Pingis är en enkel sport. Tio lag 
kämpar i 18 omgångar, kvartsfi-
naler och semifinaler och sedan 
står Eslövs AI som svenska 
mästare efter finalvinst över 
Söderhamns UIF.

NIONDE RAKA FINALEN 
GAV ÅTTONDE GULDET

SUVERÄNEN. Xu Hui hade mycket 
stor del i Eslövs guld och gick obe-
segrad igenom hela slutspelet.

|  pingis  |  GULDET TILL ESLÖV FÖR ÅTTONDE GÅNGEN  |
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gärde timeout, och det var nog 
avgörande för matchutgången. 
Xu Hui vann fyra raka poäng och 
slutligen setet med 11-8. I skilje 
ledde Xu med 9-8 och allt tydde 
på att han skulle ta hem matchen 
när Jon fick till en helt galen 
backhand och sedermera skaf-
fade sig matchboll vid 10-9 men 
inte längre än kom Jon Persson, 
vars spel hade varit värt ett annat 
öde.

– Vi har ett otroligt bra lag på 
alla positioner och sedan har 
vi en spjutspets i Xu Hui, som 
väldigt sällan missar i avgörande 
lägen, sade Peter Andersson. 

En annan viktig faktor som 
spelade Eslöv i händerna var 
uppehållet på tre veckor mellan 
semifinal och final. 

Kasper Sternberg, som var långt 
ifrån toppform i semifinalen mot 
Halmstad och förlorade mot 
inhoppande Fredrik Håkansson 
och Mattias Karlsson, fick upp 
tempot och spelglädjen tack vare 
VM i Paris. 

Det omvända gällde för Viktor 
Brodd, som var lysande i kvart 
och semi då han slog Daniel Reed 
två gånger, An Shu och Hampus 
Söderlund.

Speluppehållet för hans del 
var klart hämmande och Kasper 
Sternberg vann i raka set mot 
Viktor i båda matcherna.

Med vinst på bortabord hade 
Eslöv två hemmachanser att 
vinna SM-guld. Det räckte med 
en. 

Hu, nu var Xu rejält vaken
Det märktes att Xu Hui, som 

själv bedömer att han är bland de 
femton bästa spelarna i Kina, var 
betydligt mer fokuserad mot Jon 
Persson i returen. Han släppte 
visserligen ett set men någon 
förlustfara var det aldrig.

Finalspänningen höll snabbt 
på att ta slut när Mattias Översjö 

skaffade sig 2-0 i set och fyra 
matchbollar i tredje mot Hampus 
Nordberg i den andra matchen.

VM-spelaren Nordberg svarade 
för ett par mycket kvalificerade 
returer och när han väl fick grep-
pet om skiljeset var spänningen 
återställd och ställningen 1-1.

Söderhamns möjligheter att 
hänga kvar i matchen och få till 
en tredje och avgörande final-
match hängde på Viktor Brodd, 
som hade sina chanser med fyra 
setbollar i första och två i andra 
mot Kasper Sternberg, men som 
sagt han var tydligt matchoträ-
nad vilket troligen bidrog till att 
Kasper kunde vinna så klart.

Det var ett gäng uppgivna spe-
lare och lagledare som tog emot 
silvermedaljerna, men samtidigt 
kunde man skönja revanschlust i 
ögonvrån på dema alla och var så 
säkra på att Söderhamn kommer 
tillbaka.

– Vi gjorde en sämre match 
jämfört med den första hemma 
och vi måste ta till vara på de 
chanser som vi ändå skaffar oss, 
sade Söderhamns tränare Peter 
Blomquist. 

Med sina åtta SM-guld pas-
serade Eslöv nu Djurgården och 

Malmö FF i guldtabellen och har 
nu ett upp till Wirgo och två till 
Falkenbergs 10 guld. n
Fotnot: Ingressen är en omskrivning 
av den engelske landslagsmannen 
Gary Linekers ofta citerade uttryck 
att ”fotboll är ett enkelt spel, man 
spelar i 120 minuter och sedan vinner 
Tyskland på straffar”.

MESTA SVENSKA MÄSTARNA
Falkenbergs BTK 10 guld
BK/BTK Wirgo, Norrköping 9
Eslövs AI 8
Djurgårdens IF 7
Malmö FF 7

ESLÖVS 11 SM-FINALER (8 SEGRAR)
2013  Eslövs AI-Söderhamns UIF 3-1, 3-1
2012  Eslövs AI-Söderhamns UIF 0-3, 3-1, 
3-1
2011 Eslövs AI-Söderhamns UIF 3-1, 3-2
2010 Söderhamns UIF-Eslövs AI 3-1
 (endast en finalmatch)
2009 Eslövs AI-Söderhamns UIF 5-1, 5-4,
 5-3
2008 Eslövs AI-Halmstad BTK 5-3, 5-4
2007 Eslövs AI-BTK Rekord 5-3, 5-2, 5-2
2006 Eslövs AI-Malmö FF 5-2, 0-5, 5-4,
 5-4
2005 Eslövs AI-Malmö FF 5-1, 5-4, 2-5,
 5-1
2002 Kalmar BTK-Eslövs AI 2-5, 5-3, 5-3
1998 Malmö FF-Eslövs AI 5-4, 5-2

FÖRENINGAR SOM VUNNIT SM-
GULD I LAG FÖR BÅDE HERRAR OCH 
DAMER
Djurgårdens IF, Mariestads BoIS, Spårvä-
gens BTK, Mölndals BTK och Halmstad 
BTK

FÖRENINGAR SOM VUNNIT SM-
GULD I LAG FÖR BÅDE HERRAR OCH 
DAMER – SAMMA ÅR!
2013 Eslövs AI
1969 Mariestads BoIS
1960 Djurgårdens IF
1955 Djurgårdens IF

ligafakta

HAMPUS STÖRDE. Hampus Nord-
berg var den ende Söderhamns-
spelaren som vann matcher för 
sitt SUIF i finalen.
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Eslövs AI är svenska mästare i 
bordtennis. Den rubriken har 
med bara ett undantag upprepats 
på herrsidan sedan 2005. Nu har 
klubben även ett SM-guld på 
damsidan. Därmed blev Eslövs AI 
den tredje föreningen i historien 
att vinna SM-guld för både herrar 
och damer samma år. Djurgårdens 
IF, två gånger, och Mariestads 
BoIS är de två andra som klarat av 
den bedriften.

Ingen Pu för Mälarenergi
En avgörande faktor till Eslövs 

vinst kan ha varit att Team Mäla-
renergi inte kunde använda sig av 
16-åriga Pu Yu Ting i slutspelet. 
Pu fick inte utresetillstånd och det 
var förstås en missräkning, samti-
digt som Eslövs AI kunde kasta in 
sitt nyförvärv och trumfkort, den 
20-åriga kinesiskan Yang Yu Qin, 
även om hon darrade på man-
schetten ordentligt inledningsvis.

Finalen mot regerande mäs-
tarna Team Mälarenergi innehåll 
stor dramatik och de som råkade 
befinna sig i Blomsterbergshallen 
i Eslöv 24 april fick uppleva en 
märklig upphämtning och match-
vändning. Hemmaspelarna trodde 
inte sina ögon och knappt Team 
Mälarenergi heller.

Team Mälarenergi vann med 5-4 
efter att Eslövs AI haft elva match-
bollar till seger med 5-2 men inte 
lyckats förvalta någon.

– Det här visar att vi är ett 
oerhört bra lag där alla i laget vin-
ner match och vi är inte lätta att 
besegra, sade Mälarenergis coach 
Marie Persson, som med stor 
tillförsikt såg fram emot de två 
chanser man hade på hemmaplan 
att försvara SM-guldet.

Åter till dramatiken i första 
finaldrabbningen. Eslövs AI star-
tade bäst och tog ledningen med 
4-2 efter att Yang Yu Qin vunnit 
sina två singlar utan setförlust och 

Sara Rask och Naomi Owen vunnit 
var sin match.

Det mesta talade i det läget för 
att Eslövs Yang skulle säkra Eslövs 
seger.

Taktikbyte vände underläge
Rutinerade Jana Dobesova 

ville dock annorlunda. Hon tog 
ledningen med 2-0 i set mot Yang 
och såg ut att gå mot en säker och 
överraskande vinst. Yang hämtade 
in underläget och i skilje skaffade 

TEXT & FOTO: PER HÄLLSTRÖM

Efter lite inledande nerver i 
första finalen var det inget att 
snacka om, Eslövs damer glömde 
förlusten och efter 2x5-2 var 
skånelagets första guld i damer-
nas högsta serie ett faktum och 
nu sällar sig föreningen till den 
unika skaran som vunnit SM-guld 
för herrar och damer samma år.

Första SM-guldet och tredje
klubb totalt att vinna dubbelt

ESLÖV ÄVEN
PÅ DAMSIDAN
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hon sig 10-5 och ytterligare två 
matchbollar.

– Jag var tvungen att göra något 
så jag ändrade taktik och flippade 
över bollen i hennes backhand. 
Jag hade också lite tur då det kän-
des som hon slappnade av och tap-
pade fokus, sade Jana Dobesova.

Sju matchbollar räddade Jana 
Dobesova, som kunde sträcka 
armarna i skyn efter att ha slagit 
in bollen som innebar 15-13 i avgö-
rande set.

Nästan samtidigt vände Stina 
Zetterström underläge efter att 
ha klarat de fyra matchbollar hon 

hade emot sig mot Naomi Owen. 
Plötsligt var ställningen 4-4.

I den avgörande singeln kom 
Sara Rask från en 3-0 seger över 
Daniela Moskovits i deras senaste 
möte. Inledningen såg ljus ut för 
Sara, men Daniela arbetade sig 
sakta men säkert in i matchen 
och styrkt av sina lagkamraters 
osannolika upphämtningar vann 
Daniela till slut säkert med 3-1 i 
set.

Efter den totalkollapsen knöt 
Eslövsspelarna nävarna och var 
fast beslutna på att ta inte upprepa 
misstagen igen.

– Vi glömde förlusten snabbt och 
på vägen till Köping var inställ-
ningen att vinna de två återståen-
de matcherna, sade Eslövs coach 
Stefan Karlsson.

Yang Yu Qin hade lämnat alla 
nervtrådar hemma. Hon tappade 
visserligen ett set mot Daniela 
Moskovits men visade upp hela 
sitt register när hon besegrade Jan 
Dobesova i tre raka set.

– Yang var rejält revanschsugen 
och det var den enda matchen hon 
talade om på vägen hit. Vi ändrade 
taktiken och hon var mer nog-
grann i sina returer, sade Stefan 
Karlsson.

Skälet till att segern blev så 
klar berodde inte bara på Yang 
Yu Qin utan också till stor del på 
att Sara Rask fick revansch på 
Daniela Moskovits. Förlust i första 
matchen med 3-1 byttes mot klar 
vinst med 3-0.

– Nu vågade Sara spela ut och 
hon varierade sitt spel och det 
fällde avgörandet, sade Stefan 
Karlsson.

Till slut klara 5-2 till Eslöv och 
en avgörande tredje finalmatch.

Naomi Owen vann den viktiga 
öppningsmatchen mot Daniela 

Moskovits. Det var jämnt in i det 
sista men på slutbollarna i skiljeset 
var Eslövsspelaren klart starkast.

– Jag spelade samtidigt mot Jana 
Dobesova och förlorade. Det var 
viktigt att vi inte kom under med 
0-2 där, sade Sara Rask.

Yang Yu Qin vann sedan mot 
Stina Zetterström och Daniela 
Moskovits, samtidigt som Sara 
Rask snabbt revanscherade sig 
och slog Stina Zetterström, vilket 
innebar 4-2 till Eslöv.

– Där kändes det som om guldet 
var klart. Då hade vi tre chanser 
att avgöra och jag var säker på att 
Yang skulle avgöra direkt, sade 
Sara Rask.

Så blev det också, Yang vann 
snabbt i tre raka mot Daniela 
Moskovits och på nytt 5-2 vilket 
innebar SM-guld. 

Stort jubel utbröt och den tradi-
tionsenliga champagnen kom fram 
tillsammans med guldhattar och 
specialtryckta SM-guldtröjor.

Team Mälarenergi var förstås be-
svikna men långt ifrån uppgivna. 
De vissta om att förutsättningarna 
förändrats med tanke på att Pu Yu 
Ting inte fanns med.

– Vi kan inte deppa ner oss. Vi 
har varit i final fem år i rad och 
nu ska vi ta tillbaka guldet nästa 
år. Hade vi haft vårt bästa lag, då 
hade vi haft en bra chans att vinna. 
Men det är sådant man inte kan 
påverka. Med tanke på omständig-
heterna tycker jag att utfallet med 
en silvermedalj känns jättebra, 
sade Marie Persson.

För Eslövs del är det verkligen 
raskt marscherat. I fjor ställde 
Eslöv för första gången någonsin 
upp med ett damlag i seriepingis. 
Laget fick en friplats till division 
1. De vann serien och gick upp i 
elitserien och resten är historia. n

NERVÖST I BÖRJAN. Eslövs kine-
siska, Yang Yu Qin tappade hela 
sju matchbollar på Jana Dobesova 
i final nummer ett men i de två 
påföljande var hon obeveklig.

ESLÖVS GULDGÄNG. Jessica Johnsson, Rebecka Åkesson, Naomi Owen, 
Madeleine Melcher och Sara Rask. Längst bak, lagledare Stefan Karls-
son. Saknas på bild gör Kajsa Andersson och Yang Yu Qin
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22 av de 23 distrikten var närva-
rande vid förbundsmöteshelgen 
i Uppsala som i vanlig ordning 
inleddes med en heldag under 
lördagen inför det officiella för-

bundsmötet dagen efter. 
Malin Karlsson inledde helgens 

övningar med att gå igenom 
distriktsutredningens arbete och 
förslag till fortsättning. Distrikts-

utredningen kom till efter en 
motion från Norrtulls SK vid 
förbundsmötet 2011. Motionären 
ifrågasatte den distriktsorga-
nisation som finns idag med 23 
distrikt och ville ha en utredning 
som såg över hur man skulle 
kunna slå ihop vissa distrikt och 
istället skapa färre regioner. 

Arbetsgruppen redogjorde för 
sitt förslag som byggde på att 
omfördela de ekonomiska medel 
som delas ut till distrikten idag 

TEXT: DAVID GUSTAFSSON, FOTO: ÖRJAN WESTBERG

Svenska Bordtennisförbundets förbundsmöte hölls i år den 28 april 
i Uppsala. Walter Rönmark avgick efter tio år som ordförande och 
Petra Sörling valdes till ny ordförande. Ny i styrelsen blev också Ulf 
Bjöns. 

PETRA SÖRLING NY 
SBTF-ORDFÖRANDE

BYTE PÅ ORDFÖRANDEPOSTEN.  Walter Rönmark lämnar efter tio år som ordförande i Svenska Bordtennisför-
bundet över klubban till Petra Sörling som långt ifrån är någon debutant i sammanhangen – redan 2003 
valdes hon i SBTF:s styrelse.
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och göra en större del av peng-
arna möjliga att söka för distrikt 
som är aktiva och som vill se 
över att gå ihop med närliggande 
distrikt. Förslaget möttes av en 
del skepsis från distriktsrepre-
sentanterna. Bertil Andersson 
från Skåne påpekade bland annat 
att han inte ansåg att arbetsgrup-
pen gjort det som var intentionen 
med motionen och som besluta-
des vid förbundsmötet 2011 utan 
efterlyste ett mer konkret förslag. 
Ingenting beslutades men det 
stod klart att arbetet med att 
se över distriktsorganisationen 
måste fortsätta. 

David Gustafsson gick igenom 
svensk bordtennis måldokument 
och sammantaget kan man säga 
att det ser hyfsat ut i de flesta 
verksamhetsområdena. Det var 
dock något oroväckande att se att 

utvecklingen inte går snabbare 
inom viktiga områden såsom 
rekrytering och utbildning. Här 
krävs krafttag de kommande åren 
för att nå målen, och gärna mer 
än så, fram till 2016.

Eftermiddagen ägnades åt att gå 
igenom delar av förbundsmötes-
handlingarna som budget, verk-
samhetsplan, styrelsens förslag 
och motionerna.

Sörling ny ordförande,
Rönmark tackades av

Vid söndagens förbundsmöte 
valdes Petra Sörling, Trelleborg, 
till ny ordförande i Svenska 
Bordtennisförbundet. Hon har 
sedan unga år varit involverad 
i pingisen på många olika sätt. 
Redan som tolvåring gjorde hon 
elitseriedebut för Arlövs IK. Som 
spelare representerade hon även 

Malmö FF och danska Hilleröd. 
Hon är även steg 4-utbildad 
tränare. Petra Sörling kom med i 

Det blev ett spännande val vid 
det internationella bordtennis-
förbundets generalförsamling i 
Paris. Tolv delegater kandiderade 
för de åtta platserna i styrelsen 
men Petra Sörling valdes in med 
god marginal. 

– Det känns fantastiskt roligt 
för mig personligen men framför 
allt för svensk bordtennis. Vi vill 
vara med och påverka utveck-
lingen av den internationella 
bordtennisen och vi vill bidra till 
att lyfta sporten i världen. Att jag 
fått förnyat förtroende för ännu 
en period i ITTF:s styrelse ger 

oss verkligen den möjligheten, 
säger Petra Sörling. 

Svenska Bordtennisförbundet 
har en lång tradition som ett 
aktivt förbund internationellt. I 
och med valet säkerställer svensk 
bordtennis sin starka ställning 
inom den internationella bord-
tennisen. 

– Det är viktigt att vara med i 
det internationella arbetet men 
det kräver ett enormt arbete för 
att bli vald till viktiga positioner. 
Petra har haft ett bra stöd av 
Svenska Bordtennisförbundet 
men framför allt har hon själv 

visat under sin första period 
i styrelsen att hon levererar, 
därför fick hon också så många 
röster, säger förbundschef David 
Gustafsson.

Fler internationella
positioner för Sverige

Vid generalförsamlingen i Paris 
valdes även ledamöter till ITTF:s 
kommittéer och Sverige har po-
sitioner i flera av dessa. Rebecca 
Bergfeldt omvaldes i domarkom-
mittén, Umpires and Referees 
Committee, Hans Westling 
omvaldes i veterankommittén, 
Veterans Committee och Ingrid 
Bogren är fortsatt corresponding 
member i regelkommittén, Rules 
Committee. Walter Rönmark om-
valdes till Board of Directors och 
som rådgivare i valberedningen, 
Nominations Committee. n DG

Svenska Bordtennisförbundets ordförande, Petra Sörling, omvaldes 
som styrelseledamot i det internationella bordtennisförbundet, 
ITTF, vid generalförsamlingen i Paris. Detta blir Petra Sörlings andra 
fyraårsperiod i ITTF:s styrelse. Hon valdes in för första gången vid 
VM i Yokohoma 2009.

…och fyra år till i bordtennisens finrum
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STYRELSEDEBUT. Ulf Bjöns, pingis-
profil med förflutet i Tyresö, val-
des in som ny ledamot i SBTFS:s 
styrelse.



Inleder med en klassisk idrotts-
fråga, hur känns det att ha 
avslutat din period som ordfö-
rande i SBTF?

– Det är med saknad förstås 
som jag lämnar ordförande-
uppdraget, eftersom det betytt 
mycket för mig och har varit 
väldigt roligt och personligt 
utvecklande. Jag har ju suttit 
vid styrelsens bord i 18 år, varav 
10 som ordförande så visst blir 
det ett tomrum, åtminstone till 
att börja med. Men jag har ju 
valt själv att sluta så det var jag 
beredd på. Det måste ju vara med 
saknad man lämnar ett sådant 
fint uppdrag för tycker man att 
det bara är skönt att slippa det så 
har det ju inte varit förenat med 
speciellt mycket glädje.

Om det nu varit så roligt att 
vara ordförande varför slutar 
du då?

– Man ska sluta när folk frå-
gar varför slutar du – vilket 
några gjort - och inte när man 
får frågan: Varför slutar du inte? 
Sedan tycker jag inte att man, 
när man nått den höga levnads-
ålder jag har, ska stå i fronten 
för och representera en rörelse, 
idrottsrörelsen, som är Sveriges 
största ungdomsrörelse. Där ska 
det finnas yngre personer i den 
främsta ledningen och då känns 
det väldigt bra att Petra, en ung 
kvinna, nu blir min efterträdare. 
Samtidigt är det väldigt viktigt 

att idrottsrörelsen utnyttjar den 
erfarenhet och det kunnande och 
engagemang som äldre personer 
har och jag vill verkligen att vi 
utnyttjar alla inom idrottsrörelse, 
gärna 70-åringar och äldre, men 
inte 70-åringar i styrelsen om jag 
får bestämma.

Lämnar du pingisen
helt och hållet nu?

– Jag vill verkligen vara kvar 
inom pingisen eftersom det 
betyder så mycket för mig. Det 
är bara att hoppas att pingisen 
också vill använda mitt kunnande 
och min erfarenhet och mitt 
engagemang. Så får jag bestämma 
så får ni nog ha med mig att göra 
i fortsättningen också, men det 
är om jag får bestämma. Idrotts-
ledarskap är alldeles för betydel-
sefullt och viktigt för mig för att 
jag ska må bra utan idrottslederi i 
någon form.

Nämn tre starka minnen från 
din tid som ordförande.

– Det finns så mycket att välja 
bland allt fantastiskt man fått 
vara med om. Jag tyckte väl att 
jag i förra numret i min ledare 
uttryckte något av detta när jag 
skrev att ”jag glömmer aldrig” 
och nämnde ett antal exempel, 
Jörgen Persson segerkullerbytta 
i VM 2000 t.ex. Skulle jag nu 
nämna tre exempel så blir det 
nog först ett negativt, men oer-
hört starkt och det var när det vid 

Svenska Bordtennisförbundets 
styrelse 2003, samtidigt med 
26 år äldre Walter Rönmark, 
och har under senare år varit 
förbundets vice ordförande.

Walter Rönmark avgick efter 
tio år som ordförande och 
tilldelades Svenska Bordten-
nisförbundets finaste förtjänst-
tecken i guld med emalj för 
sina insatser. Även styrelsele-
damoten Torgny Martinsson 
hade avsagt sig omval och 
belönades med förtjänstteck-
net i silver. Malin Karlsson 
omvaldes som styrelseledamot 
och Ulf Bjöns valdes in som ny 
i styrelsen.

Reservlag i nationella
serier bland besluten

Det var få av styrelsens 
förslag samt motionerna som 
ledde till några hetsiga diskus-
sioner. Förbundsmötet var i 
det stora hela överens om det 
mesta. Bland de beslut som fat-
tades kan nämnas att det från 
och med säsongen 2014/2015 
kommer att bli tillåtet med re-
servlag i de nationella serierna, 
att reglerna skärptes något 
för att kunna använda spelare 
i kval- och slutspel samt att 
U20-klassen ska tas bort från 
senior-SM och att upplägget 
för USM och JSM ska utredas 
igen. Ett nytt förslag angående 
SM-tävlingarna ska presente-
ras vid nästa års förbundsmöte. 

Avslutningsvis bör nämnas 
att Bengt Levin, BTK Rekord, 
fick ta emot årets ledarsköld 
för att han, när föreningen 
hade det kämpigt internt, tog 
ett stort ansvar för genomför-
andet av den internationella 
tävlingen Euro-Africa-Circuit 
i Helsingborg sommaren 2012 
vilket bidrog att arrangemang-
et blev en succé. n

Ett avgörande set 
till nio med Walter 
Rönmark
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ITTF:s Generalförsamling i Qatar 
2004 började gå upp för mig att 
vi inte skulle få VM 2007 trots att 
vi hade ett mycket bättre koncept 
än Zagreb. Vi hade jobbat hårt, vi 
hade haft ett bra samarbete med 
Globen och Stockholms stad och 
ett fantastiskt jobb och en bra 
presentation och ändå fick vi inte 
VM 2007. Det var när jag började 
förstå att det inte var fair play 
som kroaterna använde i kam-
panjen mot oss – det glömmer jag 
aldrig - och det tog mig hårt. 

Å andra sidan var det ett fantas-
tiskt ögonblick när röstsiffrorna 
lästes upp vid AGM i Yokohama 
2009 och vi fick höra att Petra 
hade valts in i ITTF:s exekutiv-
kommitté. Det var också efter 
hårt och tålmodigt lobbyarbete 
och kampanj och att då få höra 
resultatet. Sådant glömmer man 
aldrig.

Första speldagen i Veteran-VM 
i Stockholm i fjol när på en given 
signal alla spelare formligen 
sprang som en renhjord ut till de 
133 borden i Globen som om de 
var rädda att inte få plats. Dels 
vek min oro som jag hade haft i 
flera veckor för att vi inte skulle 
klara av arrangemanget och när 
jag förstod att det här blir succé 
och dels att rent konkret få se 
vilken betydelse bordtennis har 
för mental och kroppslig hälsa. 
Jag har aldrig så tydligt sett att 
bordtennis är den bästa idrot-
ten – life long sport – för att hålla 
ett samhälle friskt och vitalt. 
Om jag fått vara med att arrang-
era Veteran-VM för 15 år sedan 
skulle jag varit betydligt positi-
vare till att stödja Hans Westling 
i hans engagemang och resor för 
veteranpingisen. Jag får så här i 
efterhand be honom om ursäkt 
för att jag inte haft den förstå-
else för veteranpingisen som jag 
borde ha haft, men har nu. 

Hur tycker du att
svensk pingis mår idag?

– Mycket bra tycker jag och 
är naturligtvis part i målet och 
kanske inte riktigt objektiv, men 
bättre än på länge tycker jag. Vi 
har en bra organisation, kansli-
mässigt och elitmässigt. Det byggs 
hallar runt om i landet och vi ser 
många unga lovande spelare. Vi 
har en stark ställning interna-
tionellt, inte bara Petra i ITTF:s 
exekutivkommitté utan även i 
Board of Directors och i olika 
viktiga kommittéer och vi ses med 
stor respekt i den internationella 
världen. Vi har fått VM 2018, vi 
kanske har ett SOC snart varje år, 
vi har haft veteran-VM och får 
kanske Veteran-EM 2017 och har 
förmodligen en stor internationell 
ITTF-tävling 2015 eller 2016. Det 

målprogram som vi fattat beslut 
om och som gäller fram till 2016 
där har vi redan nått en del mål 
och en del andra ser ut att nå gan-
ska snart. Men för dem utanför 
pingisen kan det vara svårt att 
förklara att vi mår bra eftersom de 
är bortskämda med VM och EM-
medaljer från förr och då tror att 
vi är under isen eftersom vi inte 
levererar internationella medaljer 
i parti och minut. Men de medal-
jerna kommer snart, inte i parti 
och minut, men de kommer.

Finns det något du skulle
velat ha gjort annorlunda?

– Med facit på hand finns det 
naturligtvis saker som man ångrar 
att man gjorde eller skulle ha 
gjort annorlunda eller inte alls, 
när man ser resultatet, men med 
den information som vi hade då 
och det underlag som då fanns när 
besluten fattades så var det riktiga 
beslut tycker jag. Därvidlag är 
det alltså inget som jag skulle ha 
gjort annorlunda, men hade man 
kunnat förhindra miljonsmällen 
med pingisligan i TV eller kunnat 
förhindra SOK att beröva Matilda 
hennes rättmätiga OS-plats eller 
fått Peter Karlsson att tacka ja till 
jobbet som förbundskapten så 
visst…det hade varit perfekt, men 
då kunde jag inte, med den infor-
mation och förutsättningar som 
då fanns, ha gjort annorlunda.
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”–	Jag	vill	verkligen	vara	kvar	inom	
pingisen	eftersom	det	betyder	så	myck-
et	för	mig.	Det	är	bara	att	hoppas	att	
pingisen	också	vill	använda	mitt	kun-
nande	och	min	erfarenhet	och	mitt	en-
gagemang.”
 – Walter Rönmark på frågan om han skall vara kvar inom pingisen

Forts. på sid 54

PINGISEN VÄLMÅENDE. Walter 
Rönmark tycker att svensk pingis 
är välmående, till och med ”bättre 
än på länge”, men tillägger att han 
kanske inte är riktigt objektiv.
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Vilka utmaningar ser du fram-
för dig för svensk pingis?

– Jag har lärt mig att man 
inte ska säga utmaningar utan 
titta på vilka möjligheter som 
finns och jag tycker det är stora 
möjligheter för svensk pingis 
att bli ännu större. Framför allt 
fler som deltar i aktiviteterna i 
förbundets och klubbarnas regi 
och då tänker jag framför allt 
på att bli fler medlemmar för då 
blir det också automatiskt fler 
som spelar och fler som löser 
licens. Men då fordras att alla, i 
klubbar och distrikt, förmår att 
hjälpa till och att det blir mera 
vi och vi tillsammans, än vi och 
dom och där är vi på god väg. 
Vi kan bli mycket bättre på att 
rekrytera men framför allt kan vi 
bli mycket bättre på att behålla 

folk i våra led. Pingis är en idrott 
som har stor förankring bland 
människorna. De flesta har hål-
lit i en racket och kan reglerna 
och frågan är bara varför deras 
intresse inte kan kanaliseras till 
en pingisklubb. Alla som spelar 
pinigs är tyvärr inte medlem-
mar i en pingisklubb. Där ligger 
möjligheten eller utmaningen 
om man nu får uttrycka sig så.

Vad har varit roligast med 
att vara styrelseledamot och 
ordförande?

– Ja, i stort sett allt, men det 
är ju framför allt mötena med 
människorna, alla dessa ideellt 
engagerade ledare som ger en 
så mycket tillbaka. Det är att se 
ungdomarna trivas vid och kring 
borden och i gemenskapen. Det 
är de där infernaliskt spännande 

momenten när ”de våra” spelar i 
EM och VM och man biter nag-
lar och hjärtat slår i en betydligt 
högre takt än vad som är hälso-
samt. Det är det underhållande 
och njutbara i en pingisiadfinal 
där man egentligen vill att de 
ska bli segrare på båda sidorna 
av bordet.

Har du något råd till
din efterträdare?

– Petra är klok och erfaren 
nog och hon behöver inga råd 
från mig, men är det så att hon 
vill fråga mig och be mig om 
synpunkter så ska jag ge henne 
svar. Sedan kommer hon då 
självständigt att välja vilka hon 
vill följa och vilka hon tycker är 
totalt meningslösa. n

 DAVID GUSTAFSSON

Forts. från sid 53
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12-13 oktober 2013
RANKINGTÄVLING 2
Vimmerby Idrottshall

Lördag: P10, P12, P14, HJ17, P15, HS5
Söndag: F10, F12, F14, F15, DJ17, DS2, DSE, HSE, HS2, HS3, HD, HS4
Anmälan: Senast 28 sept 2013 till Inge Gustavsson, Videvägen 6,
590 80 Södra Vi eller inge.gustavsson@hotmail.com
Upplysningar: Inge 070-256 04 44
 Välkomna! Södra Vi IF

VIMMERBYSPELEN

Lördag: Pool: DE, D2, D3, D4, HE, H2, H3, H4, H5, 
H6, H7, P10, P12, P15 samt cup i 2-mannalag för 
klubblag H3.
Söndag: Pool: F10, F12, F14, F15, D17, P14, H17, 
H40, H3, H5, Cup: HE, H1, H2, H4, H6, H7.
Anmälan: Sändes till lasse.ericsson@live.se 
senast den 11 sept. 
Frågor: Via mail eller på tel 070-517 39 71.
Priser: Fina priser utlovas som vanligt.

Västeråsmästerskapen
28-29 sept 2013

Klasser lördag: F11, P11, F14, P14, F13, P13, HJ17, DJ17, 
HJ20, DJ20, H40, H3, D3, H7
Klasser, söndag: P15, F15, P12, F12, P9, F9, HÖ, DÖ, H5.
Samtliga ungdomsklasser samt HÖ-DÖ spelas som poolk-
lasser.
Anmälan: Senast fredag 20 september till Kebnekaise BTK, 
Adolf Hedinsvägen 37, 981 33 KIRUNA. Fax 0980-804 80, 
e-post: kebnebtk@hotmail.com
Upplysningar: Kansliet, tel 0980-804 80.
Välkomna till Kiruna och Kebnerundan, välbekant för sitt fina 
prisbord!

KEBNERUNDAN
2013

Internationell A-tävling i Kiruna Sporthall
5-6 oktober 2013

Rankingtävling kategori AK2
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– Han skötte Euro-Africa nästan 
på egen hand, sa SBTF:s avgåen-
de ordförande Walter Rönmark 
när han på förbundsmötet över-
räckte glasobjektet som bevis på 
att Levin tilldelats Ledarskölden.

Euro Africa-tävlingen arrang-
erades i Idrottens Hus i juni i fjol 
och ingick i en av internationella 
förbundet nystartad tour.

– Bengt Levin är verksam i en 
av våra mest välskötta klubbar 
och det är alltid stimulerande att 

diskutera med honom, sa Rön-
mark också.

Trotjänaren Levin minns inte 
hur många år som gått sen han 
traskade de där 50 meterna första 
gången. Däremot kommer han 
med en annan upplysning:

– En gång i tiden spelades det 
seriematcher i vår källare.

Urhelsingborgaren Bengt Levin 
inledde sin pingisbana som ak-
tiv när han var åtta och fortsatte 
till 29 års ålder. Då hade han 

redan, mellan 16 och 17, ingått i 
BTK Rekords styrelse.

– Jag hoppade av när jag kom 
med i landslaget, säger  Levin 
som mellan 1965 och 1969 gjorde 
fyra A-landskamper – två vinster, 
två förluster.

Mannen som blir folkpensionär 
i augusti lovar inget bestämt, 
men han  tänker fortsätta som 
kansliansvarig åtminstone några 
år till.

Och ryktena säger att ingen 
medlem har inkommit med krav 
på hans avgång.

Han är fortfarande en viktig 
kugge inom pingisen, Levin.

Tillika en visornas vän. n ÖW

|  LEDARSKÖLDEN TILL BENGT LEVIN  |  pingis  |

En promenad på 50 meter och han är på jobbet, BTK Rekords kansli i 
grannhusets källarvåning på Planteringsvägen i Helsingborg.

Inga köer, inga parkeringsproblem.
Undra på att Bengt Levin, 64, inte börjat fundera på när han ska slå 

sig till ro.

Levin fortsätter traska
de 50 meterna till jobbet Annonsera på PingisTorget?

Ring Leif Johansson, 035- 10 41 55

	 pingistorget

Villagatan 38, Kumla
0730-39 96 35 | info@pppingis.se

Besök vår butik
i Kumla eller

handla online på
www.pppingis.se

Din leverantör av
bordtennisprodukter

BENGT LEVIN fick 2013 års ledarsköld 
och ingen kan protestera. Med Rekords 
kanslist i tävlingsstaben finns alltid en 
garanti för att allt fungerar.
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Upplev känslan av total 
precisionskontroll!

Den specialbehanDlaDe 
ytan genererar optimal 
bollkontakt!

calibra Tour S passar spelaren med 

lite lägre slaghårdhet som söker ett 

gummi som hjälper till att generera mer 

fart och som ger den optimala känslan av 

inbyggd limeffekt.

calibra Tour M passar spelaren med 

medelhård slaghårdhet som söker ett 

gummi som hjälper till att generera lite 

mer fart och som ger den härliga känslan 

av inbyggd limeffekt.

calibra Tour H passar spelaren med 

hög slaghårdhet som söker ett gummi 

med inbyggd limeffekt som är pålitligt i 

alla situationer.
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